
DRUŻYNA 

SŁAWY UMIŃSKIEJ-KAJDAN
Sprawozdanie, rozliczenie i propozycja na przyszłość

Szanowni Państwo

Jak co roku przedstawiamy Państwu 
sprawozdanie z działalności Obywa-
telskiego Klubu Radnych. Tym razem 
jest to sprawozdanie szczególne, 
bo podsumowujące długą, ponad 
pięcioletnią kadencję samorządu. 

Bardzo trudno jest streścić naszą 
działalność do kilku stron. Nasz 
klub to kilkunastu radnych, z którch 
każdy aktywnie działał w różnych 
przestrzeniach. Nie sposób napisać 
szczegółowo o wszystkim.

Wybraliśmy najciekawsze (w naszej 
ocenie) wydarzenia, wartościowe 
akcje, które przygotowaliśmy lub 
w których uczestniczyliśmy, przedsię-
wzięcia, których się podjęliśmy. 
Mam nadzieję, że pracując w ten 
sposób nie zawiedliśmy Waszych 
oczekiwań. Jeśli coś zrobiliśmy nie 
tak - to przepraszamy, ale staraliśmy 
się rzetelnie i najlepiej jak potrafimy 
wypełniać swoje obowiązki. 
Dziękujemy za Wasze wsparcie 
i życzliwość. Mam nadzieję, że Wa-
sza ocena naszych działań nie będzie 
surowa. 

Maciej Czempiel
Przewodniczący 

Obywatelskiego Klubu Radnych

Przez ostatnie 9 lat udało nam się 
dokonać prawdziwych przemian 
w Piekarach Śląskich, które 
zmieniły miasto nie do poznania. 
Było to możliwe jedynie dlatego, 
że tworzymy naprawdę zgodną 
drużynę, która potrafi współpra-
cować z każdym, komu na sercu 
leży rozwój naszego miasta
- bez niepotrzebnych sporów i 
awantur. A harmonijna współpra-
ca radnych, prezydenta, mar-
szałka województwa, radnych 
wojewódzkich, posłów i senato-
rów po prostu przynosi efekty.

Podstawą działalności radnych 
jest praca w Komisjach Rady Mia-
sta oraz uczestnictwo w sesjach 
Rady Miasta i podejmowanie 
uchwał umożliwiających zarządza-
nie miastem. To najmniej widocz-
na, ale najbardziej znacząca część 
pracy radnych.
Przewodniczącym Rady Miasta 
jest nasz radny Tomasz Wesołow-
ski. Wiceprzewodniczącą Rady 
Miasta radna Natalia Ciupińska-
-Szoska. Szefem Obywatelskiego 
Klubu Radnych został Maciej 
Czempiel, który zastąpił na tym 
„stanowisku” radnego Łukasza 
Ściebiorowskiego, który zdobył 
z Waszym poparciem mandat 
poselski i reprezentuje obecnie 
Piekary Śląskie w Sejmie RP. Pie-

kary Śląskie mają zatem swojego 
posła, który także jest cżłonkiem 
naszej drużyny. 

Obywatelski Klub Radnych w całej 
kadencji wspierał Sławę Umińską-
-Kajdan - umożliwiając Naszej Pre-
zydent sprawną pracę. Bez uchwał 
Rady Miasty władza wykonawcza 
miałaby związane ręce, a dzięki 
naszej harmonijnej współpracy, 
braku niepotrzebnych sporów 
i politycznych rozgrywek mogliśmy 
konsekwentnie realizować cele. 

Najważniejszym dokumentem dla 
miasta jest budżet miasta, który 
za każdym razem był konstru-
owany w porozumieniu z Obywa-
telskim Klubem Radnych i miał 
jego całkowite poparcie. W tym 
procesie aktywnie wspierali nas 
także radni Klubu Radnych Nasze 
Piekary, za co dziękujemy szefowi 
tego klubu, radnemu Jerzemu 
Krauzie. Nie mieliśmy porozumie-
nia, nie mieliśmy koalicji - połą-
czył nas wspólny cel jakim jest 
rozwój Piekar Śląskich. 

Radni Obywatelskiego Klubu 
Radnych uczestniczyli w wybo-
rze i przygotowaniu inwestycji 
miejskich. Staraliśmy się także 
podczas ich realizacji na bieżąco 
zgłaszać uwagi i zastrzeżenia, 

które przekazywali nam miesz-
kańcy. To zapewniało dobrą 
realizację. Problemów nie unik-
nęliśmy, ale problemów nie mają 
i błędów nie popełniają tylko ci, 
którzy nic nie robią. 

Nasz klub był najaktywniejszy 
na Sesjach Rady Miasta. Najczę-
ściej zabieraliśmy głos, przed-
stawialiśmy uwagi, składaliśmy 
najwięcej wniosków i interpelacji. 
Jednym słowem - przez cały okres 
5 lat pracowaliśmy intensywnie. 
Bycie Radnym to także uczestnic-
two w miejskich uroczystościach, 
wydarzeniach i imprezach. Nie 
było chyba takiej sytuacji, aby 
zabrakło przedstawicieli OKR. 
Aktywnie uczestniczymy w życiu 
naszego miasta. 
Cały nasz klub udostępnia także 
swoje adresy mailowe i numery 
telefonów dzięki czemu jesteśmy 

w stałym kontakcie z Wami. Zgła-
szamy w Waszym imieniu wiele 
różnych spraw i tematów, stara-
jąc się dopilnować ich realizacji. 
Czasami pomagamy w realizacji 
Waszych projektów - akcji, wyda-
rzeń, imprez, a także w przygo-
towaniu projektów do Budżetu 
Obywatelskiego.

Jest jeszcze jeden aspekt naszej 
działalności - szeroka działalność 
społeczna, którą prowadzimy 
od wielu lat. O tym jednak 
szeroko będziemy rozpisywać się 
w pozostałej części sprawozdania. 
Jesteśmy dla Was - tak było 
przez całą kadencję. Dziękujemy, 
że byliście z nami, dziękujemy 
za wszystkie uwagi, zgłoszenia, 
pomysły i wspólne działanie. 

Razem zmieniamy 
Piekary Śląskie! 
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- Minęła kolejna, już druga 
Pani kadencja na stanowi-
sku Prezydenta Miasta. Jak 
ocenia Pani minione 9 lat?
Ważniejsze pytanie brzmi, 
jak oceniają tę kadencję 
i zmiany, które nastąpiły 
w mieście mieszkańcy. 
To był czas ciężkiej pracy 
i podejmowania wyzwań, 
z którymi nikt wcześniej nie 
chciał się mierzyć. Realiza-
cja ogromnych projektów 
wartych kilkadziesiąt milio-
nów złotych. To kosztowało 
nas wiele nieprzespanych 
nocy, stresu i problemów, 
z którymi musieliśmy się 
zmierzyć. Nie brakowało 
także osób nam nieżycz-
liwych, które próbowały 
powstrzymać zmiany. Wie-
lokrotnie tłumaczyliśmy się 
w czasie kontroli, a nawet 
przed prokuraturą czy CBA, 
by po miesiącach, a czasami 
po latach okazało się, 
że wszystkie zawiadomie-
nia były wyssane z palca. 
To wszystko jednak nie 
ułatwiało nam pracy i nie 
pozwalało w pełni skupić się 
na zadaniach. 

- Który z projektów był 
najważniejszy?
Nie można wybrać jednego 
projektu, bo miasto wy-
maga zrównoważonego 
rozwoju. Potrzebny był 
zarówno Szpital Miejski, jak 
i remont Osiedla Wieczorka. 
Dla mieszkańców Arrady 
najistotniejszy był wykup 
lokali. Ktoś inny oczekiwał 
ścieżek rowerowych, ktoś 
inny placów zabaw, remon-
tu obiektu sportowego czy 
rewitalizacji parku. Musie-
liśmy inwestować w różne 
projekty, w różnych dziel-
nicach. A każda zmiana, 
nawet najmniejsza - była 
ważna dla mieszkańców. 

- Faktycznie zmiany widać 
w całym mieście, ale nie 
brakuje też głosów krytyki.
To taki paradoks. Im wię-
cej udaje się zrobić, tym 
większe są oczekiwania 
mieszkańców i presja, żeby 
inwestować szybciej i wię-
cej. Do dobrego łatwo się 
przyzwyczajamy i przesta-
jemy dostrzegać ile w tak 

stosunkowo krótkim czasie 
zmieniło się w naszym 
mieście. Najbadziej do-
strzegają to osoby, które 
wracają do Piekar Śląskich 
po dłuższej nieobecności. 
Są zaskoczone jak bardzo 
wszystko się zmieniło. 

- Mieszkańcy nie potrafią 
tego docenić?
Mieszkańcy zobaczyli, 
że wszystko jest możli-
we i oczekują dalszych 
zmian. To zrozumiałe. Nie 
ukrywam, że choć wiele 
udało się zrobić, to przed 
nami jeszcze ogrom pracy. 
Program wyborczy niejako 
pisze się sam - bo piszą go 
mieszkańcy Piekar Śląskich 
jasno formułujący swoje 
oczekiwania na kolejne 
miesiące i lata. 

- Drogi, drogi, drogi..
Kiedy obejmowałam urząd 
Prezydenta Miasta lista 
potrzeb była ogromna. Re-
monty budynków, mieszkań, 
szkół, przedszkoli, obiek-
tów sportowych... można 
by wymieniać godzinami. 
Dziś właściwie mówi się 
tylko o drogach - widać więc 
jak wiele innych tematów 
zostało zrealizowanych.

- A drogi zostały zaniedba-
ne?
To nie do końca praw-
da. Wydaliśmy na drogi 
około 80 milionów złotych, 
a to raczej nie mała kwota. 
Tylko potrzeby są większe. 
Przypomnę jednak, że mie-
liśmy remonty Bytomskiej, 
którą za chwilę będziemy 
kończyć na najgorszym 
odcinku w Kozłowej Gó-
rze. Zrobiliśmy Brynicką, 
Ceramiki, Radzionkowską, 
wybudowaliśmy łącznik Pod 
Lipami z Podmiejską, łącznik 
Bytomskiej z Wyszyńskiego, 
przebudowaliśmy korkujące 
sie skrzyżowanie DW911 
z Podmiejską i Karola 
Miarki. Pełna lista tych prac 
drogowych jest o wiele 
dłuższa. W tym roku czeka 
nas jeszcze wielomilionowy 
remont Roździeńskiego i Ko-
tuchy. Te zmiany na drogach 
są widoczne, niestety są wi-
doczne także potrzeby. Nie 

ma jednak takiego miasta 
w Polsce, a może i na świe-
cie, gdzie wszystkie potrze-
by zostały zrealizowane i nie 
ma już nic do zrobienia. 

- To prawda, zawsze poja-
wiają się nowe oczekiwa-
nia.
To naturalne i zwyczajnie 
ludzkie. Kiedy z budynków 
na Osiedlu Wieczorka sypał 
się tynk, a w mieszkaniach 
groziło zaczadzenie - nikt 
nie myślał o estetyce klatek 
schodowych. Zlikwido-
waliśmy piece węglowe, 
wyremontowaliśmy ele-
wacje to teraz mieszkańcy 
oczekują zrobienia klatek 
schodowych, ogródków 
przydomowych, chodni-
ków i wybudowania miejsc 
parkingowych. Pracy nam 
nie zabraknie. I tak jest 
ze wszystkim. Sytuacja 
w Arradzie była katastro-
falna - lokatorom groziły 
niebotyczne czynsze i wyrzu-
cenie na bruk. Dziś są już 
bezpieczni, więc oczekują 
remontów i poprawy jakości 
życia. Pierwsze remonty 
są już za nami - jeden bu-
dynek ocieplony i podłą-
czony do CO. W tym roku 
do centralnego ogrzewania 
podłączymy kolejne pięć 
budynków. Krok po kroku, 
konsekwentnie będziemy 
zmieniać całe miasto.

- Zwykle mówi sie jedynie 
o Osiedlu Wieczorka. 
Bo to był największy 
i najbardziej spektakular-
ny projekt. Ale ocieplamy 
budynki w Kozłowej Górze, 
Dąbrówce Wielkiej i Brze-
zinach Śląskich. Robi 
to zarówno ZGM, jak 
i spółka Nieruchomości 
Brzeziny. Zlikwidowali-
śmy azbest w Dąbrów-
ce. Nigdy wcześniej 
nie było w naszym 
mieście takiej skali 
prac. 

- Jaki plan na ko-
lejne lata?
Najkrócej 
to ujmując? 
Będziemy 
kontynuować 
to wszystko 

co zaczęliśmy. Remonty 
budynków i poprawa ich 
otoczenia. Remonty dróg. 
I największy projekt, czyli 
budowa kompleksu sporto-
wego: basenu, hali sporto-
wej, strzelnicy. 

- O basenie mówi się 
od wielu lat i nie jest Pani 
pierwszym prezydentem, 
który obiecuje jego budo-
wę.
Tylko, że ja udowodniłam, 
że potrafię realizować 
wydawałoby się 
niemożliwe 
projekty. 

Pamiętam 
jak przed 
wyborami 
konkurent mówił, 
że wykup Arrady jest 
niemożliwy. Nikt nie 
wyobrażał 
sobie 

skali remontów na osiedlu. 
Przy tym co udało się już 
zrobić basen to po prostu 
kolejny krok. 

- Jakie mamy gwarancje, 
że powstanie?
Najlepszą gwarancją 
jestem ja i moja drużyna. 
Doprowadzimy to do końca. 
Powstaje projekt, czekamy 
na pozwolenie na budowę. 
Pozyskaliśmy już 30 milio-
nów złotych na budowę 

i w lipcu ogłosimy prze-

targ na wykonanie.  
Warto postawić na spraw-
dzonych ludzi.

- Zawsze podkreśla Pani, 
że ma świetny zespół.
Bo to prawda. Radni 
Obywatelskiego Klubu 
Radnych to najaktywniejsi 
radni jakich znam. Wszyscy 
udostępniają swoje numery 
telefonów i są w kontakcie 
z mieszkańcami. Wszy-
scy angażują się w prace 
w Radzie Miasta, organizują 
akcje społeczne, uczestniczą 
we wszystkich imprezach 
miejskich. Jestem dumna 
będąc liderem takiego 
zespołu. 

- Na listach wyborczych 
są nie tylko radni, ale 
i nowe nazwiska.
Jak zawsze zapraszamy 
do współpracy najlep-
szych, więc mieszkańcy 

mogą swobodnie wybie-
rać takich przedstawicieli, 
którzy im odpowiadają. 

To dobrzy, sprawdzeni lu-
dzie. Znani, lubiani i działa-
jący w naszym mieście. Nie 
interesuje nas polityka, nie 
interesują awantury rodem 
z Warszawy - łączy nas mia-
sto. Naszą partią są Piekary 
Śląskie. Jesteśmy blisko 

mieszkańców i razem 
zmieniamy Piekary 

Śląskie! 

Razem zmieniamy Piekary Śląskie
SŁAWA UMIŃSKA-KAJDAN
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Dotrzymujemy słowa 
- tak zmieniamy Piekary Śląskie

Szpital miejski
Stary, zniszczony i niespełniający żadnych wy-
mogów budynek szpitala zastąpił nowy, zgodny 
z najbardziej rygorystycznymi wytycznymi. Wypo-
sażony w sprzęt najnowszej generacji i dysponujący 
profesjonalną kadrą szpital jest jedną z najnowo-
cześniejszych tego typu placówek w kraju.

Placówki edukacyjne
Konsekwentnie remontowane są szkoły i przedszko-
la. W tej kadencji zakończą się renowacje wszyst-
kich placówek. Dzieci mają dobre warunki do na-
uki, a placówki spełniają współczesne standardy.

Wykup budynków 
po Arradzie
Zajęło to kilka lat, ale ostatecznie udało się. Niemoż-
liwe stało się faktem i 814 mieszkań byłej Arrady 
należy do miasta. Spółka Nieruchomości-Brzeziny 
przygotowuje się do remontów całego zasobu.

Obiekt sportowy 
Czarni Kozłowa Góra
Powstał nowoczesny budynek z pełnym zapleczem, 
także boisko przeszło modernizację. Przebudowa 
pochłonęła ponad 6 mln zł w tym dofinansowanie 
z Ministerstwa Sportu i Turystyki – 1,5 mln zł oraz 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 2,2 
mln zł.

Ścieżki rowerowe
Sieć połączeń rowerowych pozwoli na poruszanie 
się po całym mieście. Obecnie system obejmuje 
już ponad 10 km, docelowo całe miasto ma być 
skomunikowane trasami rowerowymi co pozwoli 
na bezpieczną jazdę w każdym kierunku.

Kino Zacisze
Po wielu latach nieobecności reaktywowane 
zostało piekarskie kino. Dziś dysponujące najnowo-
cześniejszym projektorem i nagłośnieniem oferuje 
największe kinowe hity i premiery w niezwykle 
niskich cenach.

Osiedle Wieczorka
Mimo wielu trudności wyremontowanych zostało 
85 budynków, zlikwidowano setki pieców węglo-
wych i zrealizowano największy tego typu projekt 
w Polsce.

ul. Radzionkowska
To chyba najbardziej wyczekiwany remont i jed-
nocześnie najbardziej widoczny. Prace zmierzają 
ku końcowi, a ich koszty to ponad 10 mln. zł.

Dworzec autobusowy
Nowy dworzec autobusowy, światła na skrzyżowa-
niu, duży parking i system ścieżek rowerowych – 
nowoczesna infrastruktura zastąpiła stary, pamie-
tający czasy dawno minione obiekt.

Park w Kamieniu
Główne miejsce rekreacji mieszkańców Piekar 
Śląskich. Można wybrać się na spacer i odpocząć, 
wyprowadzić bezpiecznie psa, ale także spędzić 
czas aktywnie i sportowo.

MOSiR
Jeden z najbardziej atrakcyjnych obiektów spor-
towych w regionie. Niesamowity plac zabaw 
z parkiem linowym, rolkowisko, siłownia, korty 
tenisowe, boiska piłkarskie i wielofunkcyjne.
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Okręg 1: Osiedle Wieczorka, Józefka, Kozłowa Góra

Nie sposób przypomnieć wszystkie inwestycje, ale choć 
kilka słów o najważniejszych.

Kompleksowa rewitalizacja Osiedla Wieczorka - odno-
wiliśmy budynki i zmieniliśmy ogrzewanie. Sukcesywnie 
malujemy klatki, powstają ogródki przydomowe, nowe 
chodniki i miejsca parkingowe. Kiedy skończymy będzie 
pięknie.

Nowy dworzec autobusowy, nowa infrastruktura sporto-
wa i rekreacyjna, bezpieczne ścieżki rowerowe, zachwy-
cający MOSiR, powstający pumptruck.

Zrewitalizowany Park Donnesmarków, nowy obiekt Czar-
nych Kozłowa Góra, zrekonstruowane rowy zabezpie-
czające mieszkańców przed zalaniem i wyremontowane 
drogi: długo oczekiwane Radzionkowska i Brynicka.

Razem zmieniamy Piekary Śląskie!

Brynicka

Czarni Kozłowa Góra

Basen na Mosirze

Ścieżka rowerowaRadzionkowska

przed remontem
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Okręg 2: Szarlej, Piekary Centrum, Osiedle na Lipce, Osiedle Sowińskiego

Zmiany, metamorfozy i inwestycje w całym okręgu, których wszystkich nie sposób wymienić.  Na pewno wizytówką Centrum jest Młodzieżowy Dom Kultury 
- zabytkowa perełka w nowej odsłonie. A będzie jeszcze piękniej bo teraz zagospodarujemy teren wokół budynku.

Do tego zadbany Szpital Miejski i nowe, tak potrzebne mieszkańcom oddziały, w tym pulmonologia. Mamy najlepszą porodówkę na Śląsku i najnowocześniejszy Szpital Miejski.

Kino Zacisze, Szarlejka, rondo im. Gabrysi Kossakowskiej, ścieżki rowerowe, nowe miejsca parkingowe, remonty dróg - przede wszystkim Bytomskiej, ale także nowy łącznik 
Bytomskiej i Wyszyńskiego, chodnik i ścieżka rowerowa na Miarki i Podmiejskiej. Uruchomiliśmy system wypożyczania hulnajnog.

Razem zmieniamy Piekary Śląskie!

Bytomska

Szpital Miejski

Młodzieżowy Dom Kultury

Szarlejka
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Okręg 3: Brzozowice, Kamień, Brzeziny Śląskie i Dąbrówka Wielka

Najtrudniejszym zadaniem był wykup mieszkań Arrady i utrzymanie opłat za czynsz. Zaczęliśmy także remonty - pierwszy budynek przy Roździeńskiego został podłączony 
do CO i przechodzi termomodernizację. W tym roku kolejne pięć budynków na Kotuchy 24, 26, 28, 30, 36 podłączymy do CO, a trzy pierwsze przejdą termomodernizację.

ZGM wyremontował budynek przy Hutniczej w Brzezinach, w Dąbrówce pozbyliśmy się azbestu. Wszystkie budynki będą tak wyremontowane.
Do tego odnowione parki w Kamieniu i Brzezinach Śląskich, tężnia w Brzozowicach, nowe wybiegi dla psów, place zabaw. 

Wyremontowane przedszkole i nowy żłobek w Brzezinach, światła na DK94/Bednorza i Bednorza/Roździeńskiego. A już wkrótce remont drogi na Roździeńskiego/Kotuchy 
za kilkanaście milionów złotych. 

Razem zmieniamy Piekary Śląskie!

Sikorskiego

Park w Kamieniu

Światła drogowe DK94/Bednorza Parking na Manhattanie Przedszkole i nowy żłobek w Brzezinach

Park w Brzezinach

Roździeńskiego

Hutnicza
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Radni Obywatelskiego 
Klubu Radnych zrealizowali 
kolejny pomysł: lodów-
ka społeczna, do której 
można włożyć jedzenie dla 
potrzebujących. Piekarska 
lodówka społeczna stanęła 
na parkingu przy Urzędzie 
Miasta. Została zapełniona 
przez radnych i darczyńców. 
Dzięki wspólnym wysiłkom, 
hojności darczyńców oraz 
wsparciu Fundacji Powiato-
we Dzieci, teraz każdy z nas 

ma szansę pomóc tym, 
którzy mogą potrzebo-
wać jedzenia. Każdy może 
przynieść rzeczy i umie-
ścić je w naszej lodówce 
społecznej, aby podzielić 
się nimi z innymi. To ważne 
wsparcie dla najbiedniej-
szych i najbardziej potrzbu-
jących mieszkańców Piekar 
Śląskich. Kiedy działamy 
razem - nie wymaga to wy-
siłu. Jako radni tworzymy 
dobre warunki do tego, 

żeby udzielanie pomocy 
było proste. Ustawiliśmy 
lodówkę, dbamy o to, żeby 
była czysta i regularnie 
wypełniamy ją jedzeniem 
dla potrzebujących. I bar-
dzo nas cieszy, że dołą-
czają do nas mieszkańcy. 
To po prostu działa.
To takie piękne społeczne 
gesty sprawiają, że nasze 
miasto staje się jeszcze 
przyjemniejsze do życia.

Piekarska lodówka społeczna

Akcja „Piekarski Paragon” 
polega na tym, że osoba, 
która chce pomóc innym, 
kupuje towar, który zostaje 
odłożony i otrzymuje 
za niego paragon. Następ-
nie paragon ten zostaje 
przypięty do specjalnej 
tablicy. Osoba potrzebująca 

może przyjść odpiąć para-
gon z tablicy i wymienić go 
na jedzenie bez ponoszenia 
kosztów.
Pomysł Ewy Krawczyk, 
która zwróciła się z nim 
do radnego Daniela Pliszki 
i został szybko zrealizowa-
ny. Akcja ta ma na celu po-

moc osobom znajdującym 
się w trudnej sytuacji mate-
rialnej. Jednocześnie, dzięki 
takiej formie pomocy, 
osoby te nie muszą prosić 
bezpośrednio o wsparcie, 
co dla wielu z nich jest waż-
ne ze względu na poczucie 
wstydu.

Piekarski Paragon

Wielobój sprawnościowy 
dla dzieci do lat 13 to ak-
cja, którą zapoczątkowali 
w roku 2016 radni Łukasz 
Ściebiorowski, Stanisław 
Plajzner i Natalia Ciupińska-
-Szoska. Co roku na prze-
łomie sierpnia i września 
organizatorzy zapraszają 
dzieci i młodzież do wspól-
nej zabawy i rekreacji oraz 
propagowania aktywności 
na świeżym powietrzu.
Zaplanowane są zawsze 

konkurencje dopasowane 
do wieku dzieci, z którymi 
uczestnicy sobie świetnie 
radzą. Są to m.in. rzut piłką 
do celu, podskoki, strza-
ły na bramkę, biegi. Dla 
wszystkich przygotowujemy 
pamiątkowe medale, słod-
kie i owocowe upominki. 
Najlepsi otrzymują specjal-
ne nagrody. Każdy może 
się zapisać, zasady są jak 
najmniej sformalizowane. 
Organizatorami wydarzenia 

jest grupa mieszkańców 
wraz z radnymi Obywatel-
skiego Klubu Radnych przy 
współpracy z Miejskim 
Ośrodkiem Sportu i Rekre-
acji oraz partnerami m.in. 
Fundacją Powiatowe Dzieci 
i Pro-Sport. Radni, społecz-
nicy aktywnie włączają się 
w przygotowania zawodów 
jak również w przebieg 
konkurecji sędziując, mie-
rząc czas, zliczając punkty.

Wielobój sprawnościowy dla dzieci

Impreza o tak dużym ła-
dunku pozytywnej energii 
i pełna uśmiechu, tak po-
pularna i dająca tyle rado-
ści, że aż trudno uwierzyć, 
że początki były trudne. 
W 2023 r. bawiło się z nami 
prawie 1000 dzieciaków. 
Od paru dobrych lat radni 
Obywatelskiego Klubu 
Radnych realizują świetny 
pomysł radnego Stanisława 
Plajznera – wspólnie udo-
wadniając, że nie ma rzeczy 

niemożliwych. Dzieci z ko-
szyczkami, często wspól-
nie ze swoimi rodzicami 
uważnie wypatrują ukryte 
czekoladowe jajka.
– Cieszę się, że udało się 
dzięki sponsorom i insty-
tucjom dobrej woli, które 
wsparły akcję, dać dziecia-
kom tyle radości. Z pew-
nością znów powtórzymy 
zabawę i zwiększymy ilość 
jajek do poszukiwania 
przez dzieci. Tym razem 

było ich kilkaset i wszystkie 
trafiły do najmłodszych 
mieszkańców miasta. Część 
znalezionych słodkości 
trafiło pewnie do wiel-
kanocnych koszyczków, 
z czego bardzo się cieszę. 
Warto podkreślić, że zaba-
wa ta ma w sobie element 
aktywności ruchowej, 
a to w okresie świąt jest 
bardzo ważne – mówi Sta-
nisław Plajzner.

Świąteczne zbieranie jajek wielkanocnych
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W tym roku już po raz 
trzeci wśród najmłodszych 
piekarzan propagowano 
jak bezpiecznie i ciekawie 
spędzić wakacje. Przypomi-
nano o czym warto pamię-
tać wyjeżdżając w dalekie 
podróże i spędzając wolny 
czas w różnych miejscach. 
Kiedy i jak reagować 
w sytuacji zagrożenia życia 
i bezpieczeństwa. Na akcję 

wspólnie z radnymi Oby-
watelskiego Klubu Radnych 
Rady Miasta Piekary Śląskie 
oraz partnerami wyda-
rzenia zapraszamy szcze-
gólnie dzieci i młodzież, 
a także rodziców. Chcemy 
przede wszystkim zwrócić 
uwagę młodym osobom 
na kwestie bezpiecznych 
zachowań w różnych miej-
scach spędzania wolnego 

czasu, czy to w mieście, czy 
to na wsi, w górach, nad 
morzem. Można również 
poznać najważniejsze 
zasady pierwszej pomocy, 
ratownictwa medycznego, 
wodnego. Zwracamy uwagę 
na to jak ważne jest, aby 
właściwie reagować w róż-
nych sytuacjach zagrożenia 
życia, mienia i porządku 
publicznego. 

Funkcjonuje już od 16 lat 
i zachęca mieszkanki Piekar 
Śląskich i nie tylko, do regu-
larnych „babskich” spotkań. 
Fantastyczny pomysł Sławy 
Umińskiej-Kajdan, który się 
sprawdził, przyjął i wbrew 

malkontentom – został 
z nami na stałe. Jednym 
z głównych punktów 
są pokazy mody organizo-
wane przez Krystynę Musik, 
w których modelkami 
są inne forumowiczki.

Dzień Bezpieczeństwa

Piekarskie 
Forum Kobiet 

Kiedy tylko takie serca 
do zbierania nakrętek 
pojawiły się w internecie 
– mieszkańcy zasypali nas 
prośbami o zainwestowa-
nie w podobne. Miesz-
kańcy, radni… wszyscy byli 
zgodni – to naprawdę fajna 
inicjatywa. W naszym mie-
ście jest już ich kilka i stale 
wypełniają się nakrętkami, 
które oczywiście odbierają 
radni i społecznicy. 
Zbiórki plastikowych nakrę-
tek – które są materiałem 
przeznaczonym do recyclin-

gu – są jedną z najpopular-
niejszych form wspierania 
osób potrzebujących. Nie 
wymagają zaangażowa-
nia środków pieniężnych, 
a udzielana dzięki nim 
pomoc jest realną odpo-
wiedzią na potrzeby. Tona 
plastikowych nakrętek, 
na którą składa się średnio 
prawie pół miliona tych 
niewielkich elementów, 
pozwala uzbierać – podczas 
sprzedaży w skupie – kwotę 
rzędu 700-1000 złotych.

Serca na nakrętki

Od 14 lat społecznicy, 
później radni Obywatel-
skiego Klubu Radnych 
prowadzą akcję edukacyjną 
„Wywieś flagę w oknie”. 
To był pomysł Łukasza 
Ściebiorowskiego, który 
po prostu się sprawdził. 
Zauważyliśmy, że nie mamy 
flag narodowych, brakuje 
uchwytów do ich wywie-
szenia, a co najgorsze, 

brakuje chęci do zrobie-
nia tego. Postanowiliśmy 
to zmienić układając żywe 
flagi i co roku rozdając 
tysiące biało-czerwonych 
chorągiewek na ulicach 
Piekar Śląskich. Dzień Flagi 
Narodowej oraz święto 
Konstytucji 3-go Maja 
to doskonała okazja na lek-
cję patriotyzmu. 

Akcja Flaga



9SPRAWOZDANIE OKR Z DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ

Każdego roku w grudniu 
Prezydent Piekar Śląskich 
Sława Umińska-Kajdan i jej 
zastępcy a także radni Oby-
watelskiego Klubu Radnych 
zachęcają do udziału w akcji 
Kupuj w Piekarach. Lokal-
ne firmy świadczą usługi, 

dostarczają codziennie 
niezbędne towary, wprowa-
dzają często innowacyjne 
produkty, zapewniają pracę 
i odprowadzają podat-
ki, ale często też tworzą 
koloryt miasta. Wspierajmy 
je robiąc w nich zakupy 

i korzystając z ich usług. 
Inicjatorami akcji – Kupuj 
w Piekarach są radni Oby-
watelskiego Klubu Radnych 
– Daniel Pliszka, Marcin 
Felderhoff oraz Łukasz Ście-
biorowski.

Perseidy to jeden z najbar-
dziej widowiskowych rojów 
meteorytów, który możemy 
oglądać nad Polską. „Spada-
jące gwiazdy” można obser-
wować przez kilka tygodni, 
ale największe nasilenie 
następuje w nocy z 12 na 13 
sierpnia. Tego kosmiczne-
go widowiska nie można 
przegapić. Zachęcamy wtedy 
do zabrania ze sobą latarek, 
koców i czegoś ciepłego 
do ubrania. Pomysłodawczy-

nią i współorganizatorką Pie-
karskiej Nocy Spadających 
Gwiazd jest Wiceprzewod-
nicząca Rady Miasta Natalia 
Ciupińska-Szoska. 
Wydarzenie w ubiegłym 
roku odbyło się już po raz 
ósmy i cieszy się ogromnym 
zainteresowaniem mieszkań-
ców z całego województwa, 
którzy licznie przybywają 
do Piekar pod Kopiec Wy-
zwolenia.  W tę wyjątkową 
noc Miasto Piekary Śląskie 

przygotowuje dla wszyst-
kich wiele atrakcji: mobilne 
planetarium, prezentacje 
i wykład Krzysztofa Dworni-
ka z Planetarium Śląskiego 
w Chorzowie, wystawę 
astrofotografika Bartosza 
Wojczyńskiego, występy 
Mażoretek Azaria i Kahani 
Dance, konkursy z nagro-
dami. Ponadto na terenie 
wokół Kopca Wyzwolenia 
można skorzystać ze strefy 
gastronomicznej.

Kupuj lokalnie 

Noc Spadających Gwiazd

Radny Maciej Czempiel 
w ramach akcji społecznej 
od wielu lat bezpłatnie rozli-
cza mieszkańcom PIT-y. Jest 
skrupulatny i niezawodny. 
Jednocześnie zachęca do zo-
stawienia 1,5% podatku 
w naszym mieście, w formie 

wsparcia lokalnych organi-
zacji pożytku publicznego. 
Musi być dobry, bo ustawia-
ją się do niego spore kolejki. 
Oddanie 1,5% na szczytny 
cel nic nie kosztuje. Ten 
podatek i tak trzeba zapłacić 
– Państwo decydujecie jedy-

nie na co należy go prze-
znaczyć i jaką organizację 
w naszym mieście wspierać. 
To może być Szpital Miejski 
lub dziesiątki innych możli-
wości. Już teraz zachęcamy 
do zostawienia podatku 
w Piekarach.

Rozliczymy Twój PIT

Wszystko zaczęło się 
od warsztatów prowadzo-
nych w ramach projektu 
„Metropolitalne Łąki 
Kwietne”. Uczestnicy zgłębiali 
wiedzę na temat zalet łąk 
kwietnych, a także techniki 
ich zakładania. Prace związa-
ne z sadzeniem łąk odbywały 
się w różnych lokalizacjach 
w całym mieście. W działania 
związane z sadzeniem łąk 
na terenie Piekar Śląskich 
zaangażowały się też stowa-

rzyszenia HDK „Julian” czy 
Piekarskie Koła. Od początku 
w projekt Łąk Kwietnych 
zaangażowana jest Wiceprze-
wodnicząca Natalia Ciupiń-
ska-Szoska, która zaraziła 
swym pomysłem Obywatelski 
Klub Radnych. W projekt 
zaangażowali się radni Łukasz 
Ściebiorowski, Przewodni-
czący Rady Miasta Tomasz 
Wesołowski, którzy pomagali 
wysiewać łąki przy ul. Długo-
sza, Drzymały i Bytomskiej. 

Później w okresie letnim wraz 
z radnymi Maćkiem Czem-
pielem, Andrzejem Wymysło, 
Marcinem Felderhoffem oraz 
społecznikami zorganizowali 
akcję grabienia i sprzątania 
łąk ze śmieci.
Łąki to nie tylko ładny wygląd, 
ale przede wszystkim poży-
wienie dla owadów, poprawa 
stanu powietrza i jego wil-
gotności, łąki mają również 
wpływ na zapobieganie suszy 
i powodzi w mieście.

Łąki kwietne
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Radni Obywatelskiego 
Klubu Radnych regularnie 
odwiedzają mieszkania 
rodzinkowe w Piekarach 
Śląskich. I oczywiście 
przynoszą ze sobą specjal-
ne paczki pełne słodkości 
i drobne upominki, aby 
wzbudzić uśmiech na twa-
rzach naszych podopiecz-
nych. 

Odwiedziny z okazji świąt 
to doskonała okazja, aby 
pokazać, że jesteśmy z nimi 
i pamiętamy o nich w ten 
wyjątkowy czas. Takie 
wydarzenia pozwalają nam 
zacieśniać więzi z naszymi 
sąsiadami i wprowadzać 
radość do życia osób, które 
tego potrzebują. Warto 
pamiętać, że nawet naj-
mniejszy gest dobra może 

mieć ogromne znaczenie 
dla innych. A nie ma nic 
piękniejszego niż uśmiech 
dziecka. To coś, co potrafi 
rozjaśnić nawet najbardziej 
szary dzień i sprawić, że za-
czynamy patrzeć na świat 
w zupełnie inny sposób. 
Dlatego tak ważne jest, aby 
dbać o szczęście najmłod-
szych i dawać im powód 
do uśmiechu. 

Radny Marcin Felderhoff 
już od ośmiu lat spotyka 

się z młodzieżą Zespołu 
Szkół nr 1, żeby porozma-

wiać o tym, w jaki sposób 
kształtować swoją karierę 
zawodową już na samym 
starcie. A nawet wcze-
śniej. Im lepiej będziemy 

przygotowani – tym lepsze 
osiągniemy efekty. To ferta 
dla młodzieży.
Podobnie jak wiele innych 
akcji Obywatelskiego Klubu 

Radnych – ta także na stałe 
wpisała się w program 
miejskich wydarzeń. 
A Radny Marcin Felder-
hoff nie powiedział jednak 

ostatniego słowa i z radnym 
Danielem Pliszką wystarto-
wali już z kolejnym pomy-
słem. To projekt Bezpieczny 
Senior.

Wyjątkowe świąteczne 
spotkania - Wigilię Charyta-
tywną dla samotnych i po-
trzebujących mieszkańców 
Brzezin Śląskich zainicjował 
w roku 2011 radny Tadeusz 
Wieczorek i kontynuuje 
to dzieło do dziś. Współor-
ganizatorami Wigilii są ks. 

Leon Kraiński – proboszcz 
parafii Najświętszego Serca 
Pana Jezusa oraz Klaudiusz 
Danecki z restauracji „Orzeł”. 
Alicja Meres, jako przedsię-
biorca od samego początku 
także wspiera akcję.  Na te-
goroczną Wigilię zaproszenie 
przyjęło ponad 70 osób, 

które otrzymały dla siebie 
i rodzin paczki z żywnością. 
Wydanych darów i paczek 
zostało jednak ponad 100, 
gdyż pozostała część została 
rozwieziona do chorych 
i potrzebujących, którzy nie 
mogli pojawić się osobiście 
na spotkaniu wigilijnym.

Prezenty dla dzieci 

Nowoczesny start

Wigilia dla samotnych

Miasto Piekary Śląskie, 
Młodzieżowa Rada Miasta 
Piekary Śląskie i Ośrodek 
Kultury Andaluzja co roku 
zapraszają młodych arty-
stów do wzięcia udziału 
w Przeglądzie Twórczości 
Muzycznych SPI nie ŚPI. 
Kontynuacja starej, dobrej 
„Muzycznej bitwy”, czyli 
organizowanego przez nas 
„Turzanrock festiwalu”. 
Celem Przeglądu SPI nie ŚPI 
jest prezentacja, populary-

zacja i promocja zespołów 
muzycznych i solistów oraz 
stworzenie im możliwości 
występu na profesjonal-
nej scenie. W wydarzeniu 
mogą wziąć udział zespoły 
instrumentalno-wokalne 
(niezwiązane zawodowo 
z wykonywaniem muzyki), 
duety oraz soliści, którzy 
nie posiadają podpisanych 
kontraktów z wytwórnią 
muzyczną oraz nie wydały 
płyty, z której czerpią zyski.

Wśród laureatów jest 
między innymi Sonia Ma-
selik, która z powodzeniem 
nagrywa piosenki goszczą-
ce na antenach radiowych 
i telewizyjnych. Dwukrotnie 
brała już udział w Krajo-
wym Festiwalu Polskiej 
Piosenki w Opolu.
W przygotowaniu i pro-
mocji wydarzenia zawsze 
uczestniczą radni Obywa-
telskiego Klubu Radnych. 

Spi nie Śpi

Bezpieczeństwo na drogach 
jest ważne i warto przypomi-
nać o tym przy każdej możli-
wej okazji. Jedną z okazji był 
właśnie Motostart. Impreza 
zorganizowana we współ-
pracy z Komendą Miejską 
Policji była nielada gratką 
dla miłośników motocykli 
i możliwością doszkolenia 

się z techniki jazdy.  A dla wi-
dzów - miłośników motocy-
kli... była to prawdziwa uczta. 
Zobaczcie jak fantastycznie 
to wyglądało. Autorem tego 
zamieszania był Przewodni-
czący Rady Miasta Tomasz 
Wesołowski, który zapowia-
da, że impreza odbędzie się 
także w tym roku. 

Motostart 
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BUDUJEMY i REMONTUJEMY 
PIEKARSKIE DROGI 
Szanowni Państwo;

Tegoroczna zima dała nam się we znaki jak jeszcze 
nigdy dokonując prawdziwego spustoszenia na piekar-
skich drogach. Ich stan wywołuje uzasadnioną złość, 
irytację i oburzenie. Jeździmy tymi samymi drogami 
dlatego możecie mi wierzyć- podzielam te uczucia. 

Bardzo chciałabym, żeby było możliwe wyremontowa-
nie wszystkich odcinków w jednym czasie, ale niestety 
są to ogromne pieniądze, których po prostu nie mamy. 

W minionych latach wydaliśmy na drogi 52 miliony 
złotych, a to wciąż kropla w morzu potrzeb. Na ten rok 
mamy zaplanowane kolejne ponad 30 milionów złotych 
na inwestycje drogowe. Razem ponad 50 mln złotych.

Chcielibyśmy więcej, chcielibyśmy szybciej, ale musimy 
powoli, konsekwentnie, pozyskując środki finansowe 
realizować inwestycje, które na swoją kolej czekały 
od lat. Obiecuję, że wszystkie doprowadzimy do po-
rządku.

Do dobrego szybko się przyzwyczajamy i zapominamy 
o wykonanych pracach, dlatego oprócz najbliższych 
planów remontów i budowy nowych odcinków przed-
stawiam Państwu także raport z wykonanych prac 
drogowych w ubiegłych latach.

Sława Umińska-Kajdan 
Prezydent Piekar Śląskich

Remonty dróg to najbardziej kosz-
tochłonne przedsięwzięcia pro-
wadzone przez miasto. Aż trudno 
uwierzyć ile kosztuje wymiana 
asfaltu na krótkim odcinku. To aż 
200 - 500 tysięcy złotych za sto 
metrów drogi. 
Bez środków zewnętrznych tak 
duże inwestycje nie byłyby możli-
we. Do największych przedsięwzięć 
drogowych należy zaliczyć przebu-
dowę korkującego się skrzyżowania 

DW911/Miarki i Podmiejskiej, bu-
dowę nowej ulicy Radzionkowskiej 
i Brynickiej, łącznika Podmiejskiej 
i Pod Lipami, łącznika Bytomskiej 
i Wyszyńskiego, czy realizowane 
i planowane remonty Bytomskiej/
Tarnogórskiej. 
Poniżej szczegółowa lista wykona-
nych prac na odcinkach 23 km i te-
goroczne plany realizacji kolejnych 
9 km.

Ponad 80 milionów 
złotych na drogi
32 km wyremontowanych 
i wybudowanych odcinków
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Zima w tym roku wyrządzi-
ła wyjątkowo dużo szkód. 
Drogi zostały dosłownie 
zmasakrowane. W najgor-
szym stanie są te odcinki, 
które już wcześniej były 
łatane i spękane. ZGK 
usiłowało łatać ubytki 

„na zimno”, ale to metoda 
delikatnie mówiąc tym-
czasowa. Wszystko to było 
konieczne aby czasowo 
zabezpieczyć stan dróg. 
W przetargu wyłoniono 
firmę, która następnie 
dokonywała napraw profe-

sjonalnie – wycinając łaty 
i wylewając asfalt „na gorą-
co”, ale trzeba to było robić 
w sprzyjających warunkach 
atmosferycznych. 
Najbardziej chyba drama-
tyczny odcinek to Bytomska 
na odcinku od Sądu w kie-

runku Lipki. Już przed zimą 
był to jeden z najgorszych, 
połatanych i najbardziej 
zniszczonych odcinków 
drogi. Na szczęście idzie 
do kapitalnego remontu. 
Mamy na ten cel ponad 
3 mln złotych ze środków 

zewnętrznych i mamy 
nadzieję, że za około 2,5 
mln złotych uda się położyć 
nowy asfalt na całym 
odcinku od skrzyżowania aż 
do ulicy Józefskiej. Musimy 
tylko wytrzymać do wiosny. 
Jesteśmy na etapie prze-

targu, który ma wyłonić 
wykonawcę, jednak prace 
będzie można wykonać do-
piero wiosną. W Brzezinach 
10 mln pójdzie na remont 
Rozdzienskiego i Kotuchy. 
Mniejszych remontów 
także będzie sporo.

ZIMA SPUSTOSZYŁA NASZE DROGI

Budowa połączenia pieszo-rowerowego w rejonie
 DW-911, ul. Karola Miarki i ul. Podmiejskiej 
– 15 460 440 zł,
 - inwestycja w toku - jezdnia 1 300 mb,

Modernizacja dróg ulic Franciszka Kotuchy 
i Walentego Roździeńskiego – 11 270.000 zł 
- planowany przetarg, jezdnia 2 000 mb,

Modernizacja drogi powiatowej ul. Gen. Jana 
Sadowskiego na odcinku od ul. Stalowej 
do ul. Szybowej, szacunek 1 100 000 zł 
- etap przetargu - jezdnia 520 mb

PLANY REMONTOWE 2024

Wykonanie nakładki asfaltobetonowej - ul. Konstytucji 
3 Maja na odcinku od ul. Bytomskiej 
do ul. Konstantego Damrota – zakończone 
– 165 000 zł, jezdnia 180 mb,
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Modernizacja drogi powiatowej ul. Bytomskiej 
w Piekarach Śląskich - odcinek od skrzyżowania 
z ul. Papieża Jana Pawła II do ul. Tarnogórskiej - 
1.990.000 zł – etap przetargu, jezdnia 1 600 mb, 
a także dwa kolejne odcinki: modernizacja drogi po-
wiatowej ul. Tarnogórskiej od ul. Brynickiej do 
ul. Pokoju - szacunek 950 000 zł,  – etap przetargu - 
jezdnia 405 mb oraz modernizacja drogi powiatowej 
ul. Tarnogórskiej od ul. Bytomskiej do rejonu 
ul. Zgrzebnioka - etap przetargu, szacunek 460 000 zł - 
jezdnia 250 mb. 

Warto wspomnieć, że wcześniej w dwóch etapach 
wyremontowaliśmy odcinek Bytomskiej od ronda 
KWK Julian do ul. Pod Lipami.

Wykonanie nakładki asfaltobetonowej 
- ul. Jana Długosza na odcinku od ul. 
Partyzantów do rejonu budynku nr 56 
– 127 000 zł, jezdnia 110 mb;

Wykonanie nakładki asfaltobetonowej 
- ul. Gimnazjalna na odcinku od wjaz-
du do AZS do rejonu skrzyżowania 
z ul. Gen. Jerzego Ziętka – 104 000 zł, 
jezdnia 90 mb;

Wykonanie nakładki asfaltobetonowej 
- ul. Armii Krajowej na odcinku od ul. 
Papieża Jana Pawła II do rejonu wjaz-
du do ZSS – 115 000 zł, jezdnia 100 
mb;

Wykonanie nakładki 
asfaltobetonowej 
- ul. Przyjaźni na odcinku 
od ul. Gen. Jana Sadowskiego 
do ul. Michała Wołodyjow-
skiego – 450 000 zł, 
jezdnia 400 mb;

Remont zatoki autobusowej 
przy ul. Prymasa Stefana 
Wyszyńskiego wraz 
z nawierzchnią jezdni 
na wysokości zatoki 
– 120 000 zł, jezdnia 70 mb;

Wykonanie nakładki asfalto-
betonowej - ul. Oświęcimska 
jeden pas ruchu na odcinku 
od ul. Władysława Reymonta 
do ul. Trzech Bohaterów 
– 190 000 zł, jezdnia 400 mb;

Wykonanie nakładki 
asfaltobetonowej 
- ul. Ks. Jerzego Popiełuszki 
na odcinku od. ul. Gen.
 Jerzego Ziętka do rejonu 
Kalwarii – 370 000 zł, 
jezdnia 330 m;
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Tak przez ostatnie lata zmieniały się piekarskie drogi 
- łącznie za ponad 80 milionów zł wyremontowaliśmy 

i wybudowaliśmy 32 km odcinków.
Budowa dróg Jesienna, Ustronna, Stawowa, Kościelna, Chabrowa, Konwaliowa, Groszkowa - 4 435 000 zł, jezdnia 960 mb,
Budowa ul. Radzionkowskiej – 10 617 000 zł, jezdnia 1 300 mb,
Budowa ul. ul. Jasnej – 2 048 000 zł, jezdnia 300 mb,
Budowa ul. ul. Cichej – 2 343 000 zł, jezdnia 250 mb,
Budowa ul. Juliana Kawalca – 2 778 000 zł, jezdnia 420 mb, 
Budowa ul. Karola Darwina – 3 063 000 zł, jezdnia 440 mb, 
Remont DK 94 plus skrzyżowanie z Biskupa Herberta Bednorza – 735 000 zł, jezdnia 170 mb,
Remont ul. Bytomskiej od Karola Miarki do Urzędu Skarbowego – 644 000 zł, jezdnia 175 mb,
Remont ul. Fryderyka Chopina od Dębowej do Wyzwolenia – 419 000 zł, jezdnia 270 mb,
Remont DW 911 – 199 441,94 zł, jezdnia 460 mb
Remont ul. Gen. Jana Sadowskiego – 23 363,85 zł, jezdnia 145 mb
Remont ul. Gen. Jana Sadowskiego – 21 768,66 zł, jezdnia 135 mb
Remont DW 911 (Avenido i Rezydencja) – 27 214,51 zł, jezdnia 50 mb
Remont ul. Papieża Jana Pawła II w rejonie nr 121 – 37 908,33 zł, jezdnia 48 mb
Remont ul. Przyjaźni na wysokości nr 207 – 36 790,04 zł, jezdnia 53 mb
Remont ul. Papieża Jana Pawła II (łaty w rejonie nr 121) – 14 178,36 zł, jezdnia 55 mb
Remont ul. Józefska (łaty) – 26 025,47 zł, jezdnia 113 mb
Remont ul. Pod Lipami (rejon z ul. Fryderyka Chopina i przed ul. Bytomską) – 47 172,96 zł, jezdnia 88 mb
Remont ul. Sadowskiego (łaty od ul. Przyjaźni do ul. Szybowej) – 65 523,51 zł, jezdnia 128 mb
Remont ul. Janty z ul. Szpitalną – 64 646,68 zł, jezdnia 40 mb
Remont ul. Franciszka Żwirki w rejonie nr 2 – 18 086,58 zł, jezdnia 31 mb
Remont ul. Damrota w rejonie nr 8 – 24 895,20 zł, jezdnia 18,5 mb
Remont ul Franciszka Żwirki łącznik z ul. Wyszyńskiego – 17 684,02 zł, jezdnia 19 mb
Remont ul. Wyspiańskiego w rejonie nr 2 – 14 985,09 zł, jezdnia 30 mb
Remont ul. Gimnazjalna – 120 923,27 zł, jezdnia 94 mb
Remont łącznik Biskupa Nankera i ul. Marii Curie - Skłodowskiej – 103 957,93 zł, jezdnia 126 mb
Remont ul. Alojzjanów – 19 018,40 zł, jezdnia 35 mb
Remont ul. Gen. Jerzego Ziętka – 116 415,64 zł, jezdnia 165 mb
Remont ul. Aleksandra Fredry z ul. Tadeusza Makowskiego – 24 077,25 zł, jezdnia 30 mb
Remont ul. Ogrodowa z ul. Bytomską – 32 252,59 zł, jezdnia 45 mb
Remont ul. Skłodowskiej łącznik (przedszkole) – 20 545,11 zł jezdnia 20 mb
Remont Osiedle Andaluzja {MDK} – 21 560,50 zł, jezdnia 21 mb
Remont ul. Armii Krajowej – 93 122,32 zł, jezdnia 102 mb
Remont ul. Biskupa Nankera – 138 000 zł, jezdnia 180 mb,
Remont ul. Armii Krajowej – 70 000 zł, jezdnia 80 mb,
Remont ul. Gen. Jerzego Ziętka – 162 000 zł, jezdnia 140 mb,
Remont ul. Przyjaźni – 50 000 zł, jezdnia 60 mb,
Remont ul. Pod Lipami (boczna) – 30 000 zł, jezdnia 35 mb,
Remont ul. Oświęcimskiej – 33 000 zł, jezdnia 30 mb,
Remont ul. Gen. Jana Sadowskiego – 26 000 zł, jezdnia 25 mb,
Remont ul. Walentego Roździeńskiego – 130 000 zł, jezdnia 105 mb,
Remont DK 94 – 449 000 zł, jezdnia 160 mb,
Remont ul. Franciszka Kotuchy – 22 000 zł, jezdnia 25 mb,
Budowa drogi połączenia ul. Powstańców Warszawskich z ul. Bytomską etap 1 – 1 120 000 zł - jezdnia 180 mb,
Budowa połączenia ul. Powstańców Warszawskich z ulicą Bytomską etap 2 – 1 800 000 zł, jezdnia 335 mb,
Remont ul. Biskupa Nankera rejon skrzyżowania z ul. Partyzantów – 68 000 zł, jezdnia 95 mb,
Remont ul. Franciszka Żwirki od ul. Wolności do ul. Szpitalnej – 116 000 zł, jezdnia 230 mb,
Remont ul. Piekarskiej – 72 000 zł, jezdnia 75 mb,
Remont DK 94 – 50 000 zł, jezdnia 55 mb,
Remont ul. Gen. Jana Sadowskiego – 55 000 zł, jezdnia 50 mb,
Remont DW 911 – 35 000 zł, jezdnia 30 mb,
Remont ul. Bytomskiej od skrzyżowania z ul. Miarki/Wyszyńskiego do ronda – 798 000 zł, jezdnia 500 mb,
Remont ul. Partyzantów – 236 000 zł, jezdnia 80 mb (wiadukt),
Remont ul. Konstytucji 3 Maja – 27 000 zł, jezdnia 40 mb,
Remont ul. Gimnazjalnej – 65 000 zł, jezdnia 80 mb,
Remont ul. Alojzjanów – 47 000 zł, jezdnia 45 mb,
Remont ul. Pod Lipami – 30 000 zł, jezdnia 30 mb,
Remont ul. Bytomskiej – 83 000 zł, jezdnia 100 mb,
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Remont DK 94 – 32 000 zł, jezdnia 50 mb,
Remont ul. Herberta Bednorza – 17 000 zł, jezdnia 35 mb,
Remont ul. Oświęcimskiej w rejonie skrzyżowania z ul. I Armii Wojska Polskiego – 90 000 zł, jezdnia 150 mb,
Remont ul. Księdza Krupy – 28 000 zł, jezdnia 75 mb,
Remont ul. Józefskiej – 64 000 zł, jezdnia 115 mb,
Remont ul. Maciejków – 53 000 zł, jezdnia 70 mb,
Remont ul. Jagodowej – 82 000 zł, jezdnia 55 mb,
Remont ul. Grzybowej – 126 000 zł, jezdnia 90 mb,
Remont ul. Elizy Orzeszkowej – 131 000 zł, jezdnia 90 mb,
Remont ul. Zamkowej – 85 000 zł, jezdnia 260 mb,
Budowa drogi łączącej ul. Podmiejską z ul. Pod Lipami – 4 330 000 zł, jezdnia 650 mb,
Remont DW 911 (od ul. Jasionowskiego do ul. Wyzwolenia) – 89 000 zł, jezdnia 430 mb,
Remont ul. Fryderyka Chopina – 167 000 zł, jezdnia 500 mb,
Remont ul. Wojska Polskiego – 58 000 zł, jezdnia 175 mb,
Remont ul. Konstytucji 3-go Maja (w rejonie kościoła) – 129 000 zł, jezdnia 250 mb,
Remont ul. Józefa Piłsudskiego – 55 000 zł, jezdnia 180 mb,
Przebudowa skrzyżowania ul. Podmiejskiej z DW 911 – 2 222 000 zł, jezdnia 200 mb,
Remont ul. Stefana Okrzei – 51 000 zł, jezdnia 200 mb,
Remont ul. Nałkowskiej od ul. Bednorza do ul. Komunardów – 47 000 zł, jezdnia 150 mb,
Remont ul. Partyzantów – 290 000 zł, jezdnia 100 mb (wiadukt),
Budowa łącznika ulic Kusocińskiego i Nałkowskiej – 192 000 zł, jezdnia 140 mb,
Remont ul. Bednorza (w rejonie wiaduktu) – 25 000 zł, jezdnia 110 mb,
Remont ul. M. C. Skłodowskiej - od przedszkola do ul. Brzechwy – 55 000 zł, jezdnia 235 mb
Remont ul. Oświęcimskiej – 118 000 zł, jezdnia 180 mb,
Remont ul. Szybowej – 63 000 zł, jezdnia 175 mb,
Przebudowa ul. Liliowej – 354 000 zł, jezdnia 190 mb,
Przebudowa ul. Bratków – 201 000 zł, jezdnia 180 mb,
Przebudowa ul. Maciejków - od Kamiennej do Wiosennej – 515 000 zł, jezdnia 325 mb,
Przebudowa ul. Różanej - od Papieża Jana Pawła II do ul. Maciejków – 238 000 zł, jezdnia 135 mb,
Budowa ul. Brynickiej – 2 100 000 zł, jezdnia 800 mb,
Remont ul. Powstańców Śląskich – 20 000 zł, jezdnia 80 mb,
Remont DW 911 – 41 000 zł, jezdnia 50 mb, 
Remont ul. Kawalca od ul. Inwalidów Wojennych – 38 000 zł, jezdnia 100 mb,
Remont ul. Wyzwolenia – 23 000 zł, jezdnia 100 mb,
Remont ul. Józefa Janty – 34 000 zł, jezdnia 120 mb,
Remont ul. Wyzwolenia – 174 000 zł, jezdnia 300 mb,
Remont ul. Papieża Jana Pawła II – 85 000 zł, jezdnia 190 mb,
Remont ul. Bytomskiej i ul. Tarnogórskiej – 56 000 zł, jezdnia 180 mb,
Remont ul. Konstytucji 3-go Maja – 106 000 zł, jezdnia 250 mb,
Remont ul. Żwirki – 16 000 zł, jezdnia 45 mb,
Remont ul. Wesołej – 13 000 zł, jezdnia 55 mb,
Remont DW-911 w rejonie z ul. Starą – 220 000 zł, jezdnia 950 mb,
Remont ul. Piekarskiej – 11 000 zł, jezdnia 50 mb,
Remont ul. Papieża Jana Pawła II od ul. Józefskiej do ul. Polnej – 81 000 zł, jezdnia 250 mb,
Remont ul. Bytomskiej odcinek od ul. Ziętka do ul. Tarnogórskiej – 27 000 zł, jezdnia 80 mb,
Remont ul. Sadowskiego od Brynicy do Przyjażni - 44 000 zł, jezdnia 200 mb,
Remont ul. Ziętka - 63 000 zł, jezdnia 210 mb,
Remont ul. Ogrodowej - 22 000 zł, jezdnia 42 mb,
Remont ul. Przyjaźni - 23 000 zł, jezdnia 90 mb,
Remont ul. Radzionkowskiej - 49 000 zł, jezdnia 150 mb,
Remont ul. Józefskiej - 85 000 zł, jezdnia 172 mb,
Remont miejscowy DW 911 pomiędzy ul. Pod Lipami a HAM - 94 000 zł, jezdnia 240 mb,
Remont ul. Sadowskiego w rejonie nr 14 - 15 000 zł, jezdnia 70 mb,
Remont ul. Wojska Polskiego - 80 000 zł, jezdnia 155 mb,
Remont ul. Liliowej - 13 000 zł, jezdnia 46 mb,
Remont DK 94 w rejonie ul. Franciszka Kotuchy - 35 000 zł, jezdnia 80 mb,
Remont ul. Brynickiej - 18 000 zł, jezdnia 70 mb,
Przebudowa ul. Kasztanowej – 560 000 zł, jezdnia 670 mb, chodnik 511 mb,
Przebudowa ul. Spółdzielczej – 320 000 zł, jezdnia 223 mb, chodnik 118 mb,
Przebudowa ul. Konstantego Damrota – 480 000 zł, jezdnia 435 mb, chodnik 700 mb,
Remont ul. Ogrodowej – 55 000 zł, jezdnia 120 mb, 
Budowa ul. Słonecznikowej – 125 000 zł, jezdnia 70 mb,
Remont ul. Czwartaków – 58 000 zł, jezdnia 110 mb, 
Remont ul. M. C. Skłodowskiej – 24 000 zł, jezdnia szutrowa 100 mb, 
Remont ul. Gen. Jana Sadowskiego – 83 000 zł, jezdnia 120 mb,
Remont ul. Józefskiej – 118 000 zł, jezdnia 120 mb,
Remont ul. Papieża Jana Pawła II od ul. Wiosennej do nr 124 – 45 000 zł, jezdnia 55 mb, 
Remont ul. Tarnogórskiej – 110 000 zł, jezdnia 140 mb,
Budowa ulicy Konopnickiej – 219 000 zł, jezdnia 85 mb, chodnik 170 mb,
Budowa Łącznika ulic Staszica i Dąbrowskiego – 33 000 zł, jezdnia 77 mb,
Remont ul. Granicznej – 43 000 zł, jezdnia 25 mb, 
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BUDUJEMY PARKINGI I MIEJSCA POSTOJOWE
Wielu mieszkańców narze-
ka na niewielką ilość miejsc 
parkingowych. W ciągu 
ostatnich ośmiu lat udało 
się utworzyć prawie TYSIĄC 

takich miejsc. Oczywi-
ście nadal jest to za mało 
w stosunku do potrzeb, ale 
należy pamiętać o cza-
sach w jakich osiedla były 

budowane i ilości pojazdów 
jakimi wtedy dysponowa-
no. Do tego w wielu przy-
padkach w obrębie osiedli 
po prostu nie ma miejsca 

na zagospodarowanie 
terenu na potrzeby miejsc 
postojowych.
Część mieszkańców uważa, 
też, że budując przestrzeń 

dla samochodów ogranicza 
się tereny zielone. Obecnie 
władze miasta starają się 
pogodzić wszystkie potrze-
by piekarzan, zarówno tych 

zmotoryzowanych jak i pie-
szych. Niestety brak miejsc 
parkingowych to ciągły 
problem.

 ul. Piotra Skargi – 1
 ul. Skłodowskiej rejon szkoła – przedszkole – żłobek – 21
 ul. Pokoju – 52
 ul. Tarnogórska – 8
 Centrum Przesiadkowe ul. Jana Pawła II – 81
 ul. Janty, ul. Okrzei – 93
 ul. Żwirki, ul. Kościuszki – 100
 ul. Bednorza – 36
 ul. Skłodowskiej – rejon boiska – 12
 ul. Ziętka – 150
 parking za Urzędem Miasta – 84
 ul. Ofiar Katynia – 20
 ul. Roczkowskiego – 28
 ul. Alojzjanów, ul. Szeptyckiego – 20
 ul. Olimpijska – 30
 ul. Skłodowskiej – 60
 ul. Olimpijska – 30
 ul. Maczka – 8
 ul. Popiełuszki – 26
 ul. Kleeberga – 60
 ul. Wyspiańskiego – 22
 ul. Kalwaryjska – 4
 ul. Kazimierza Wielkiego 12 – 1
 ul. Okulickiego – 2
 ul. Hutnicza – 1
 ul. Rozdzieńskiego – 1
 oś Andaluzja – 3
 ul. Andrzeja Kmicica – 1
 ul.Konstytucji 3 Maja – 1
 ul. Szeptyckiego – 1
 ul. Piłsudskiego – 3
 ul. Gen. Stefana Roweckiego – 2
 ul.Rycerska – 4
 ul. Sokołów – 3
 ul. Żwirki – 2
 ul. Roczkowskiego – 1
 ul. Powstańców Warszawskich – 2
 ul. Bytomska – 1
 ul. Kościuszki – 1
 ul. Gen. J. Ziętka – 1
 ul. ks. Piotra Skargi – 1
 ul. Ofiar Katynia – 1
 ul. Zygmunta Starego – 3
 ul. Papieża Jana Pawła II – 1
 ul. Adama Didura – 1
 ul. Norwida – 2
 ul. Kruszcowa – 1

Łącznie stworzono dodatkowych 997 miejsc parkingowych, 
a w planach są kolejne!

Miejsca postojowe wykonane 
lub wyznaczone w latach 2015 – 2023:
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Program wyborczy
- rysowanie marzeń i czas realizacji

Największym wyzwaniem najbliższej kadencji będzie wybudowanie 
KOMPLEKSU SPORTOWEGO, na który składać się będzie BASEN, SPA, 
HALA SPORTOWA, STRZELNICA i SIŁOWNIA. 
Jesteśmy na etapie projektowania, pozyskaliśmy na budowę pierw-
szego etapu, czyli basenu - 30 milionów złotych i w lipcu będzie 
ogłoszony przetarg na budowę. 
Cała inwestycja podzielona jest na 3 etapy: 
1) Basen pływacki z częścią rekreacyjną dla dzieci
2) SPA - strefa relaksu dla dorosłych wraz z siłownią i strefą fitness
3) Hala Sportowa
To przedsięwzięcie szacowane jest dziś na koszt rzędu 150 milionów 
złotych i będzie jednym z największych wyzwań z jakimi zmierzyło 
się nasze miasto. Skala porównywalna jedynie do budowy Szpitala 
Miejskiego czy remontu Osiedla Wieczorka. 
Drużyna Sławy Umińskiej-Kajdan jest gwarancją realizacji tego am-
bitnego zadania i naszych wspólnych marzeń. 
Obiekt rekreacyjny dla wszystkich, miejsce treningu pływackiego dla 
dorosłych, darmowej nauki pływania dla dzieci i młodzieży, wypo-
czynku i relaksu seniorów.
Udowodniliśmy, że potrafimy realizować najtrudniejsze zadania, 
więc poradzimy sobie także z tym wyzwaniem.

Razem zmieniamy Piekary Śląskie!

Mieszkaniówka
- remonty budynków miejskich we wszyst-
kich dzielnicach
-podłączenie do CO i termomodernizacja 
- odnowienie klatek schodowych, zadba-
nie o zieleń, chodniki i miejsca parkingo-
we przed blokami
- montaż stojaków rowerowych przed 
klatkami

Remonty szkół i przedszkoli
- dokończenie kompleksowych remon-
tów placówek edukacyjnych. Większość 
została już wykonana - pozostało jedynie 
postawić kropkę nad „i”
- zagospodarowanie terenów przy szko-
łach poprzez modernizacją lub budowę 
placów zabaw, boisk czy infrastruktury 
rekreacyjnej

Drogi
- będziemy kontynuować remonty i budo-
wy dróg
- naszym celem jest likwidacja wszystkich 
dróg szutrowych w mieście
- budowa łącznika ul. Sadowskiego z ul. 
Skłodowskiej (mamy już projekt i pozwo-
lenie na budowę)
- dokończenie remontu ul. Bytomskiej 
i Sadowskiego 

Sport
- dalsze inwestycje w obiekty sportowe
- kontynuacja budowy ścieżek rowero-
wych - połączenie sieci połączeń z Brzezi-
nami Śląskimi i Dąbrówką Wielką
- uruchomienie systemu wypożyczalni 
roweru metropolitalnego 
- budowa bieżni sportowej
- rewitalizacja obiektu sportowego Anda-
luzja

Dalszy rozwój Piekar Śląskich
Kolejne lata to także kontynuacja rozpoczętych już zadań. Trzeba je zakończyć.
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Okręg 1 | Kozłowa Góra, Os. Wieczorka, Józefka

W Radzie Miasta reprezentuję mieszkań-
ców I okręgu wyborczego tj. Oś Wieczor-
ka, Kolonii Józefka i Kozłowej Góry oraz 
mieszkańców całych Piekar Śląskich. Jestem 
Przewodniczącym Komisji Społecznej, 
Członkiem Komisji skarg, wniosków i pe-
tycji, Członkiem Komisji ds. Nagrody im. 
Wawrzyńca Hajdy oraz Członkiem Rady 
Programowej MDK w Piekarach Śląskich. 
Na co dzień pracuję w Miejskim Ośrodku 
Sportu i Rekreacji.
Ukończyłem studia wyższe zdobywając ty-
tuł magistra komunikacji społecznej w Wyż-
szej Szkole Bankowej w Poznaniu, kierunek 
politologia. Obroniłem pracę magisterską 
pt. «Gwara w komunikacji lokalnej w Pie-

karach Śląskich”, pod kierunkiem Dr hab. 
Prof. UŚ Marka Jachimowskiego, prodzie-
kana ds nauki Wydziału Nauk Społecznych 
Uniwersytetu Śląskiego. Jestem absolwen-
tem Collegium Humanum w Warszawie, 
gdzie zdobyłem tytuł Master of Business 
Administration (MBA) - Menedżer Sportu 
i Kultury.
Jestem organizatorem wielu akcji spo-
łecznych zwłaszcza dla dzieci i młodzieży 
jak np.: Wielobój sprawnościowy, dzień 
flagi państwowej, dzień bezpieczeństwa 
czy świąteczne zbieranie jajek niespodzia-
nek. Biorę udział w obchodach miejskich 
i imprezach sportowych. Problemy miasta 
i dzielnicy znam z codziennych spacerów, 

rozmów i spotkań z mieszkańcami.
Wspólnie z klubem radnych i prezydent 
zrealizowaliśmy duże projekty: termo-
modernizacji Osiedla Wieczorka, budowy 
boiska Czarnych Kozłowa Góra, czy rewitali-
zacji parku w Kozłowej Górze. Trwają prace 
w parku międzyosiedlowym, remontujemy 
klatki schodowe, budujemy miejsca par-
kingowe. Trzeba zadbać o drogi, chodniki, 
oświetlenie.
Chciałbym, aby w naszym mieście powstał: 
Dzienny Dom Seniora oraz Ośrodek dia-
gnostyki psychoterapii i psychoedukacji dla 
dzieci i młodzieży. Potrzebny jest nam także 
Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania 
o Niepełnosprawności. 

Od zawsze związany ze sportem i piłką 
ręczną oraz oświatą, wiedziałem, że ka-
dencję w Radzie Miasta chcę przeznaczyć 
na rozwój tych dziedzin w naszym mieście, 
dlatego aktywnie brałem udział w komi-
sjach Edukacji, Kultury i Sportu, oraz Rewi-
zyjnej.
Żywo interesuję się piekarskimi wydarze-
niami sportowymi, w których chętnie biorę 

również udział osobiście, a jako trener 
wspieram sportowców w ich rozwoju, 
abyśmy wspólnie osiągali wyznaczone cele.
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców wielokrotnie zgłaszałem 
wnioski i interpelacje dotyczące różnych 
obszarów – między innymi bezpieczeństwa 
i rozwoju...
Bycie nauczycielem to niezwykle zadanie- 

wymagające, i jednocześnie wyjątkowo 
satysfakcjonujące - dokładnie tak, jak bycie 
radnym. Jesteśmy skazani na stałe ocenia-
nie, na co raz to nowe wyzwania i przeciw-
ności, więc mam nadzieję że sukcesy które 
osiągnęliśmy z naszym Klubem są przez 
Państwa doceniane i będziemy mogli 
je kontynuować w kolejnej kadencji.

Jestem rodowitym Piekarzaninem i szczę-
śliwym mężem, ojcem i dziadkiem. Przez 
25 lat pracowałem jako górnik, teraz prze-
bywam na emeryturze, jednak wolnego 
czasu nie spędzam bezczynnie – promuję 
aktywność fizyczną, reprezentując Prze-
gląd Piekarski i miasto Piekary Śląskie 
w biegach masowych, maratonach i pół-
maratonach. Jestem medalistą Mistrzostw 
Polski Weteranów w biegu maratońskim, 

zwycięzcą wielu biegów ulicznych, cztero-
krotnym zdobywcą tytułu superpływaka. 
Trzykrotnie zwyciężyłem na trasie Silesia 
Maratonu, trzy razy zdobyłem Koronę 
Półmaratonu Śląska. W tym roku będę 
reprezentował Polskę i Piekary na Mistrzo-
stwach Europy Masters w Maratonie. 
Przez całą kadencję reprezentowałem 
Państwa jak najlepiej, interweniowałem 
w wielu mniejszych i większych sprawach. 

Byłem i jestem do Waszej dyspozycji. 
Musimy realizować dalsze zmiany na Osie-
dlu Wieczorka - remonty klatek, ale także 
infrastruktury przed blokami. Potrzebu-
jemy miejsc parkingowych i porządnych 
chodników, a także zadbanej zieleni. 
Potrzebny jest nam kompleks sportowy 
z prawdziwego zdarzenia: basen i hala 
sportowa. 

Jestem mieszkańcem Piekar, społeczni-
kiem, człowiekiem uśmiechniętym i pozy-
tywnie nastawionym do wyzwań. Jestem 
otwarty na dialog, rozmowy i merytorycz-
ne wnioski i rozwiązywanie problemów 
mieszkańców. 
Zawsze angażowałem się w sprawy Piekar 
Śląskich. Od wielu lat składam projekty 
w Budżecie Obywatelskim – m.in. budowy 
sygnalizacji świetlnej przy dworcu auto-

busowym, interaktywnego doświetlenia 
przejść dla pieszych, budowy altanki, leża-
ków i hamaków przy Kopcu Wyzwolenia. 
Mój najnowszy i zwycięski projekt to budo-
wa parkingu na os. Wieczorka. 
Jako członek Polskiego Czerwonego Krzy-
ża angażowałem się w zbiórkę dla Domu 
Dziecka w Brzozowicach Kamieniu, a obec-
nie mam na uwadze współpracę i projekty 
także dotyczące osób niepełnosprawnych.

Byłem członkiem chóru kościelnego 
św.Cecylia przy Bazylice NMP, kilkuletnim 
członkiem Rady Programowej MDK, Radia 
Piekary oraz Kina Zacisze. 
Zgłaszam liczne uwagi dotyczące poprawy 
i naprawy elementów małej architektury 
miasta (awarie oświetlenia ulicznego, dziu-
rawych dróg, zatkanej kanalizacji, uszko-
dzeń ławek, siłowni miejskiej itp). 

Stanisław Plajzner | miejsce 1

Mariusz Kempys | miejsce 2

 Andrzej Wymysło| miejsce 3

Marcin Kobyłecki| miejsce 4
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Starałem się być aktywnym i zaangażowanym 
przedstawicielem Waszych interesów. Jako 
członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz 
Komisji Rewizyjnej, a wcześniej także Komisji 
Budżetowo-Gospodarczej, angażowałem 
się w różnorodne działania mające na celu 
rozwój naszego miasta. Byłem reprezentan-
tem Rady Miasta w Radzie Programowej 
Miejskiego Domu Kultury, w której na bieżąco 
przedstawiałem oczekiwania mieszkańców 
dotyczące repertuaru oraz funkcjonowania 

tej placówki kulturalnej, jednocześnie dbając 
o ożywienie życia kulturalnego naszych Pie-
kar. Jestem dumny z mojej roli jako opiekuna 
Młodzieżowej Rady Miasta. 
Przez te lata organizowałem liczne akcje 
społeczne, takie jak “Piekarski Paragon”, “Pie-
karska Wymiana Ciepła”, “Piekarska Lodówka 
Społeczna”, “Akcja Uwaga Jeże”, które miały 
na celu wspieranie lokalnej społeczności. 
Wspólnie z Wami angażowaliśmy się także 
w miejskie inicjatywy, jak „Wywieś flagę 
w oknie”, „Zbieranie Jajek Wielkanocnych”, 
“Zostaw 1,5% podatku w Piekarach Śląskich”, 

“Noc Spadających Gwiazd”, “Piekarski Dzień 
Bezpieczeństwa”, “Wielobój Sprawnościowy”, 
“Zmalujmy to razem”, “Kupuj Lokalnie”, po-
darunki dla dzieci z mieszkań rodzinkowych, 
akcje Młodzieżowej Rady Miasta oraz wiele 
inicjatyw lokalnych, dbając o rozwój naszego 
miasta.
Cechą, która mnie wyróżnia wśród radnych 
jest aktywność i podejmowanie szybkich in-
terwencji w odpowiedzi na zgłaszane mi pro-
blemy mieszkańców. Od początku kadencji 
skierowałem ponad 200 wniosków i interpe-
lacji dotyczących funkcjonowania miasta. 

Po 36 latach pracy na Kopalni Piekary prze-
szłam na emeryturę. Jestem absolwentką 
wydziału elektrycznego Akademii Górni-
czo-Hutniczej. Skończyłam także studnia 
podyplomowe z zakresu prawa gospodar-
czego i handlowego, dialogu społecznego 
oraz zarządzania projektami w przemyśle. 
Jestem współautorką książki „Górnictwo 

i tradycje górnicze w Piekarach Śląskich” 
oraz albumu wydanego z okazji 60-lecia 
kopalni Julian. 
Zawsze bardzo ważna była dla mnie ro-
dzina – mąż i dwoje dorosłych już dzieci: 
Jacek i Dominika oraz zwierzęta, które 
zawsze nam towarzyszą. 

Staram się działać społecznie – kiedyś 
w stowarzyszeniach górniczych i organi-
zacjach kościelnych. Byłam przez wiele lat 
skarbnikiem w Diecezjalnym Instytucie 
Akcji Katolickiej w Katowicach, jestem wi-
ceprzewodniczącą Rady Seniorów w Pieka-
rach Śląskich. 

Jestem mamą dwójki dzieci. Prowadzę 
własną działalność w Piekarach Śląskich 
wykonując zawód fryzjerki co również jest 
moją pasją. 
Posiadam średnie wykształcenie z tytułem 
technika i higieny pracy. Moje zaintere-
sowania to muzyka, film, rower. Wolny 
czas spędzam z rodziną, znajomymi oraz 
na spacerach. Chodzę na aerobik w formie 
rekreacyjnej. 

Od 10 lat jestem związana z Piekarami Ślą-
skimi, które zachwyciły mnie swoją rodzinną 
atmosferą. Z racji wykonywanego zawodu 
spotykam się z problemami osób starszych 
i to im między innymi chciałabym 
zadedykować moją kampanię wyborczą pod 
hasłem „Prestiżowy Senior”. 
W mojej działalności skupię się nie tylko 
na najstarszych - wszyscy mieszkańcy inspiru-
ją mnie do tego by działać dla rozwoju miasta 

Z ogromną przyjemnością będę angażować 
się w organizację i wsparcie wielu wyda-
rzeń. 
„Moja przygoda z kandydaturą do Rady 
Miasta dopiero się rozpoczęła nie brak 
mi jednak pomysłów. Złożyłam do Urzędu 
Miasta 3 projekty z Budżetu Obywatelskie-
go: Prestiżowy Senior, Jadymy z seniorami 
i Uratuj komuś życie. 

Urodziłam się w Zakopanem, ale mój mąż 
to piekarzanin. Jestem szczęśliwą mamą 
dwójki nastolatków, a od 30 lat jestem 
nauczycielką w Miejskim Przedszkolu nr 5 
z Oddziałami Integracyjnymi. 
Lubię malować, podróżować, czytać książki, 
słuchać muzyki. Najważniejsza dla mnie 
jest rodzina, ona i praca zawodowa kieru-
ją moje zainteresowania w stronę dzieci 
niepełnosprawnych i ich rodzin. Mimo 

podejmowania wielu działań ich sytuacja 
wciąż jest niezadowalająca. Budowa dobrej 
atmosfery i sprzyjającego klimatu dla po-
krzywdzonych przez los leży mi szczególnie 
na sercu. 
Jako radna chciałabym również udzielać 
wsparcia wszelkim inicjatywom samorzą-
dowym, mającym na celu poprawę funk-
cjonowania infrastruktury drogowej oraz 
zwiększenie jakości edukacji. 

Zamierzam również zająć się zorganizowa-
niem miejsc w których mogłaby spotykać 
się młodzież i rozwijać tam swoje zaintere-
sowania i pasje. 
Chciałabym udzielać wsparcia różnorakim 
inicjatywom na rzecz piekarskich seniorów. 
Podhale i Śląsk różnią się historią ale łączą 
poszanowanie rodzinnych tradycji, posia-
danie własnej gwary, języka i „swojskiej 
kuchni”.

Piekary Śląskie od zawsze są moim do-
mem. Razem z rodziną wychowałam się 
na Osiedlu Wieczorka oraz Józefce. Płynnie 
władam językiem angielskim oraz ślonskom 
godkom. 
Jestem prawniczką, specjalizującą się 
w prawie samorządu terytorialnego. 
Po obronie pracy dyplomowej mam zamiar 
zostać adwokatem. Już teraz zdobywając 
codzienne doświadczenie w kancelarii, 

prowadzę mnóstwo spraw, pomagając 
ludziom. 
Poza nauką oraz pracą zawodową regu-
larnie działam społecznie, realizując ini-
cjatywy dla organizacji pozarządowych. 
Tylko w ostatnim roku prowadziłam liczne 
warsztaty kierowane do młodzieży oraz 
całych rodzin. Zainicjowałam szereg działań 
fundacji. W życiu prywatnym pasjonuję 
się włoską motoryzacją oraz grą w tenisa, 

w którego rozgrywkach regularnie uczest-
niczę. Wolny czas chętnie poświęcam 
na lekcje tańca latino i jazdę na motocyklu. 
Uwielbiam poezję, teatr oraz wszystkie for-
my kultury. Kilka lat temu wydałam nawet 
własny tomik wierszy. 
Jako radna będę wspierała rozwój sportu 
i kultury, ze szczególnym naciskiem na for-
my aktywności dla młodzieży oraz młodych 
dorosłych. 

Daniel Pliszka| miejsce 9

Aleksandra Duda| miejsce 8

Karina Styś| miejsce 7

Monika Fuchs| miejsce 6

Sylwia Korfanty| miejsce 5
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Okręg 2 | Centrum, Szarlej, Os. Na Lipce i Os. Sowińskiego

Sława Umińska-Kajdan
Nasza Prezydent, której nikomu nie trzeba przedstawiać

Pierwszy raz mandat radnego Rady Miasta 
Piekary Śląskie uzyskałem w 2006 roku. 
Na początku obecnej kadencji zostałem 
jednogłośnie wybrany na Przewodniczącego 
Rady Miasta. Zostałem również członkiem 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz wice-
przewodniczącym Rady Programowej MDK.
Pełniłem funkcję Przewodniczącego Rady 
Rodziców w MSP nr 5, a później także w AZS. 
Od samego początku byłem zaangażowany 
w projekt termomodernizacji MSP nr 5, któ-
ry w tej kadencji udało się zakończyć pełnym 
sukcesem. Aktywnie wspierałem również 
inicjatywę budowy boiska wielofunkcyjnego 
przy szkole w ramach Budżetu Obywatel-

skiego i przeprowadziłem całkowitą renowa-
cję pola do skoku w dal. 
Wnioskowałem m.in. o utworzenie stref  
Kiss&Ride, wiele kwestii zwiększających bez-
pieczeństwo, czy też o remont nawierzchni 
ul. Chopina, który został wykonany pod 
koniec 2023 roku i o dodatkowe przejście 
dla pieszych na tej ulicy zwiększające bezpie-
czeństwo dzieci dochodzących do szkoły.
W kadencji 2018-2024 zainicjowałem nowe 
wydarzenia: „Lekcja WOS z Przewodniczą-
cym Rady MIasta”, gdzie uczniowie mieli 
okazję poznać to, czego nie ma w żadnym 
podręczniku oraz „MotoStart - Piekarska 
Parada Motocyklowa”, które spotkało się 

z bardzo pozytywnym odzewem. Włączyłem 
się w realizację akcji społecznych „Piekarski 
Paragon”, „Piekarska Lodówka Społeczna”, 
„Akcja Uwaga Jeże” i „Piekarska Skrzynecz-
ka”. Aktywnie wspierałem także „Piekarską 
Wymianę Ciepła”, „Zostaw 1,5% podatku 
w Piekarach Śląskich” i „Kupuj Lokalnie”. 
Współorganizowałem również wydarzenia 
cykliczne takie jak „Wywieś flagę w oknie”, 
„Zbieranie Jajek Wielkanocnych”, „Piekarski 
Dzień Bezpieczeństwa”, „Wielobój Sprawno-
ściowy”, akcje paczek dla dzieci z mieszkań 
rodzinkowych, akcje Młodzieżowej Rady 
Miasta i wiele inicjatyw lokalnych.

Tomasz Wesołowski| miejsce 2

Z samorządem w Piekarach Śląskich jestem 
związana od blisko 10 lat. Dzisiaj z więk-
szym doświadczeniem i nową perspektywą 
jako młodej kobiety i świeżo upieczonej 
mamy, chciałabym kontynuować swoje 
działania.
Jestem „samorządowcem z wieloletnim 
doświadczeniem”, bo aktywnie działam 
na rzecz mieszkańców i naszej lokalnej 
społeczności ponad połowę swojego życia. 
Najpierw jako radna i przewodnicząca Mło-
dzieżowej Rady Miasta, a następnie jako 
radna Rady Miasta. 
Przez ostatnie pięć lat byłam Wiceprzewod-
niczącą Rady Miasta. Pracowałam w komisji 

budżetowo-gospodarczej oraz rewizyjnej, 
a także edukacji, kultury i sportu, w której 
objęłam funkcję przewodniczącej w 2023 
roku. 
Byłam członkiem i sekretarzem Rady Pro-
gramowej OK „Andaluzja” (2015-2016), 
a od 2019 roku jestem przewodniczącą 
Rady Programowej Miejskiego Domu Kultu-
ry (Kino Zacisze i Radio Piekary). 
Jestem pomysłodawczynią i współorganiza-
torką Piekarskiej Nocy Spadających Gwiazd 
pod Kopcem Wyzwolenia, angażuję się 
w działalność Piekarskiego Forum Kobiet, 
współorganizuję i wspieram akcje: „Wywieś 
Flagę w Oknie”, „Zbieranie jajek wielkanoc-

nych”, „Piekarski Dzień bezpieczeństwa”, 
„Wielobój sprawnościowy dla dzieci”, 
„Paczki świąteczne dla dzieci z mieszkań 
rodzinkowych”, “Zostaw 1,5% podatku 
w Piekarach Śląskich”, „Kupuj lokalni”, ”Pie-
karska Skrzyneczka”. 
Z mojej inicjatywy podjęta została rów-
nież uchwała zakazująca wykorzystywanie 
zwierząt w celach rozrywkowych i widowi-
skowych na terenie miasta
Zawodowo pracuje jako główna specjalist-
ka w Urzędzie Górnośląsko-Zagłębiowskiej 
Metropolii - pierwszej metropolii w Polsce, 
gdzie zajmuję się szeroko pojętym rozwo-
jem społeczno-gospodarczym. 

W trakcie dobiegającej końca kadencji Rady 
Miasta złożyłem dziesiątki wniosków i inter-
wencji, które dzięki współpracy z Państwem 
zostały zrealizowane.
Od ponad 8 lat współpracuję z piekarską 
młodzieżą Zespołu Szkół Nr 1, dla której 
prowadzę projekt „Nowoczesny Start w Życie 
Zawodowe – Kierunek Kariera”. Podczas 
spotkań z uczniami i zaproszonymi eksperta-
mi rozmawiamy na temat przedsiębiorczości, 

biznesu i rynku pracy. Mój kolejny autorski 
projekt to „Bezpieczny Senior”, poprzez który 
przybliżam osobom starszym zagadnienia 
związane z szeroko rozumianym bezpieczeń-
stwa, cyberbezpieczeństwem oraz prawami 
konsumentów. W 2020 roku byłem inicjato-
rem akcji „Kupuj Lokalnie”, która rokrocznie 
promuje piekarskich przedsiębiorców. 
Wśród najważniejszych zadań dobiegającej 
końca kadencji, znalazły się m.in. realizowane 

moje wnioski i petycje poprawiające bezpie-
czeństwo: budowa skrzyżowania (z sygnali-
zacją świetlną) na ulicy Pod Lipami a Drogą 
911, skomunikowanie Piekarskiej Strefy 
Ekonomicznej poprzez budowę chodników 
wraz ze ścieżką rowerową łączącą ulicę Karola 
Miarki z ulica Podmiejską wraz z przejściem 
dla pieszych oraz włączenie do ruchu drogo-
wego ulicy Sportowej wraz z wybudowaniem 
ścieżki rowerowej.

Natalia Ciupińska-Szoska | miejsce 3

 Marcin Felderhoff | miejsce 4

miejsce 1
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Urodziłam się w Piekarach Śląskich, stąd 
pochodzi moja rodzina. Przez wiele lat 
byłam Dyrektorem Miejskiego Przedszkola 
nr 4 na Osiedlu Wieczorka. 
Jako radna jestem w stałym kontakcie 
z mieszkańcami. Reagowałam na każdą 
zgłoszoną mi potrzebę pomocy, załatwienia 
spraw bądź wsparcia. Angażowałam się 
w wiele akcji społecznych.

Byłam członkiem Komisji: Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu, Budżetowo- Gospodarczej, 
Rewizyjnej oraz Sekretarzem Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miasta Piekary 
Śląskie.
Jestem zwolenniczką realizowania udanych 
projektów w mieście takich jak wypoczyn-
ku letniego i zimowego dla dzieci poprzez 
organizowanie na terenie większości szkół 
i domów kultury turnusów zimowych i pół-
kolonii. Działań zmierzających do „zatrzy-

mania” w mieście uczniów kończących 8 
klasę poprzez stworzenie dla nich atrakcyj-
nej oferty edukacyjnej  nowe profile nauki). 
Priorytety na kolejne lat to dalsze kapitalne 
remonty i termomodernizacje placówek 
oświatowych, inwestycje w boiska przy 
szkołach podstawowych rozwój sportu 
szkolnego i budowa basenu.
Gwarantuję stały kontakt z Mieszkańcami, 
reagowanie na każdą prośbę, uwagę bądź 
sugestię. 

Od 2016 roku jestem prezesem oddziału 
Powiatowego Wodnego Ochotniczego Po-
gotowia Ratunkowego w Piekarach Śląskich. 
W 2017 roku powstała Piekarska Akademia 
Ratownictwa Wodnego, która działa do dzisiaj. 
Zajęcia prowadzone są na basenie w Miejskiej 
Szkole Podstawowej nr 5. Prowadzę również 
kursy na stopień Młodszego Ratownika WOPR 
oraz Ratownika WOPR.
Co roku odwiedzam piekarskie placówki 
oświatowe, gdzie prowadzę pogadanki 

na temat bezpiecznych zachowań nad wodą, 
patroluję zbiorniki, koordynuje i prowadzę bez-
płatne nauki pływania dla dzieci i młodzieży.
Od stycznia 2023 roku co miesiąc organizuje 
Piekarskie Ustawki Sportowe jest to wyda-
rzenie propagujące aktywne spędzanie czasu 
za pomocą roweru, kijków NW, biegania, spa-
ceru, a w porach letnich hulajnóg oraz rolek.
Pełnię służbę w Państwowej Straży Pożarnej, 
we współpracy z AZS udało się utworzyć 
w ubiegłym roku klasy służby pożarniczej.

Od 2009 roku jestem krwiodawcą i oddałem 
już ponad 17 litrów krwi. Od kilku lat organizu-
je i współorganizuje wydarzenia oraz imprezy 
miejskie takie jak sportowy Mikołaj sportowy 
Dzień Dziecka, akcje profilaktyczne m.in. 
na piekarskim basenie.
W 2018 roku złożyłem zwycięski projekt 
w budżecie obywatelskim, który zakładał 
zakup sześciu Automatycznych Defibrylatorów 
Zewnętrznych, które trafiły do różnych dzielnic 
w naszym mieście.

Jestem urodzoną piekarzanką. Dzieciństwo 
i młodość spędziłam tak naprawdę w zakła-
dzie swoich rodziców w Piekarach Śląskich 
(Foto Lubecki), przy okazji zakochując się 
bez pamięci w tym wszystkim, co związane 
z fotografią. 
Skończyłam Szkołę Podstawową numer 5, 
a następnie I LO im. Króla Jana III Sobieskie-
go. Studiowałam na Wydziale Teologicznym 

Uniwersytetu Śląskiego. Uzyskałam także 
dyplom czeladniczy, a później zdałam 
egzamin mistrzowski. Pracowałam w firmie 
rodziców, by z czasem całkowicie przejąć jej 
prowadzenie. 
Od kilku miesięcy aktywnie się szkolę, zdaję 
kolejne egzaminy i zaczynam coraz szerzej 
działać na rynku ubezpieczeniowym. 
Jestem wulkanem energii, optymistką, 

a w życiu stawiam na zdecydowanie, praco-
witość i uczciwość. Moją największą miło-
ścią są zwierzęta, szczególnie te, których 
nikt inny nie chciał. Posiadam narowistą 
klacz o imieniu Bera, kocicę Lilkę, którą ktoś 
zostawił w lesie oraz adoptowanego psa 
Filka. Niedawno do tego grona dołączyła 
suczka Cola, która wcześniej mieszkała 
w schronisku. 

Jestem rodowitą piekarzanką, od zawsze 
związana ze swoim miastem. Mamą cu-
downej dwójki dzieciaków Teresy i Andrze-
ja. Od 15 lat związana byłam z Urzędem 
Miasta Piekary Śląskie. 
Ukończyłam studia wyższe na kierunku 
pedagogika opiekuńczo - wychowawcza 
oraz pedagogika ogólna i promocja zdro-
wia. Do tego studia podyplomowe Admi-

nistracja, Zarządzanie i Organizacja oraz 
Zamówienia Publiczne. 
Nie boję się wyzwań, ciągle dążę do speł-
nienia swoich marzeń i chcę zmieniać 
świat na lepsze. Chciałabym w Piekarach 
Śląskich zająć się nowymi przedsięwzię-
ciami związanymi z zakładami opieki 
zdrowotnej, ale i poświęcić się sprawie 
nowych zakładów opiekuńczych dla osób 

starszych zwrócić uwagę na szkolnictwo 
i kwestię opieki żłobkowej. 
Nie boje się wyzwań - chcę by Piekarach 
Śląskich dobrze nam się mieszkało i żyło. 
Na pewno nie zawiodę swoich wyborców. 
Głos na mnie będzie głosem na zmiany. 
Razem zmieniajmy Piekary Śląskie na lep-
sze!

Jestem Przewodniczącym Obywatel-
skiego Klubu Radnych, drużyny radnych 
Prezydent Sławy Umińskiej-Kajdan. 
Przewodniczącym Komisji Budżetowo-
-Gospodarczej, do listopada 2023 byłem 
przewodniczącym Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji.
Jestem inicjatorem, współautorem i pro-
jektodawcą kilkudziesięciu projektów 
uchwał Rady Miasta dotyczących skarg, 

wniosków i petycji, w sprawie Budżetu 
Obywatelskiego, inicjatywy lokalnej, ulg 
podatkowych dla rolników. Poparłem 
i zrealizowałem inicjatywy mieszkań-
ców w sprawie ustanowienia roku 2020 
rokiem obchodów 80-lecia nadania 
praw miejskich miastu Piekary Śląskie 
oraz nadania nazwy „Posterunkowego 
Wiktora Szwagla” jednej z nowych ulic 
na Szarleju. 

Znany jestem przede wszystkim z prowa-
dzonej od 2010 roku akcji bezpłatnego 
wypełniania deklaracji podatkowych  
PIT oraz zachęcania mieszkańców do po-
zostawienia 1,5% podatku w naszym 
mieście – w Piekarach Śląskich. 
Uczestniczę w różnych akcjach społecz-
nych, aktywnie działam w radzie parafial-
nej i parafialnym zespole charytatywnym 
przy parafii Trójcy Przenajświętszej. 

Bożena Boczek | miejsce 5

Wojciech Krawczyk | miejsce 6
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Okręg 3 | Brzozowice, Kamień, Brzeziny Śląskie, Dąbrówka Wielka

Radny z dzielnicy Brzeziny Śląskie w ka-
dencji 2018-2024 (marzec), v-ce przewod-
niczący Komisji Skarg, Wniosków iPetycji, 
członek Komisji Rewizyjnej. Od 2012 roku 
zasiadałem w radzie programowej
Dzielnicowego Domu Kultury.
Jestem aktywnym radnym - rekordzistą 
pod względem złożonych wniosków i inter-
pelacji - w sumie 320.
Rodowity piekarzanin, emeryt, żonaty, 
dwie córki zamężne, cztery wnuczki, jeden 
prawnuk.
- pełnię społeczną funkcję Prezesa Klubu 
Sportowego „Orzeł Biały”Brzeziny Śląskie
- jestem wspierającym druhem OSP Brze-
ziny
- należę do rady parafialnej przy Brzezińskiej 
parafii Najświętszego Serca Pana Jezusa

- organizuję wigilie charytatywne dla sa-
motnych i ubogich mieszkańców dzielnicy
- zorganizowałem festyny dla mieszkań-
ców z okazji 100-lecia parafii NSPJ, z okazji 
obchodów jubileuszu 100-lecia istnienia 
Klubu Sportowego „Orzeł Biały”, a także 
co roczne pikniki plenerowe dla emerytów 
i rencistów.
- z mojej inicjatywy została wydana książ-
ka 100-lecie istnienia Klubu Sportowego 
„Orzeł Biały”
- upamiętniłem poprzez umieszczenie 
pamiątkowych tablic z okazji 70-lecia 
nadania praw miejskich Brzezinom Śląskim 
na budynku MPWiK Sp. z o.o., w którym 
to mieściła się siedziba Miejskiej Rady
Narodowej.

- z mojej inicjatywy została podpisana 
umowa o współpracy klubów pomiędzy 
Ruch Chorzów SA, a KS Orzeł Biały Brzeziny 
Śląskie
- doprowadziłem do kompleksowej odbu-
dowy budynku klubu sportowego „Orzeł 
Biały” po tragicznym pożarze spowodo-
wanym przez wandala za co otrzymałem 
srebrny medal Polskiego Związku Piłki
Nożnej.
- moją pasją jest sport, a także pomaga-
nie innym w rozwiązywaniu problemów 
życiowych chociażby znalezienie pracy 
lub mieszkania, a także załatwienie wielu 
spraw dotyczących naszej dzielnicy. Peł-
niłem dyżury Radnego w biurze Centrum 
Usług Społecznych ul. Kusocińskiego nr 4 

Jestem członkiem Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu; Komisji Budżetowej oraz Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Pieka-
ry Śląskie, w której pełnię funkcję Przewod-
niczącej. Zasiadam w Radzie Programowej 
Ośrodka Kultury „Andaluzja”. 
Jestem wykształcona w kierunku administra-
cji samorządowej. Byłam przewodnicząca 
Młodzieżowego Sejmiku Województwa Ślą-
skiego oraz Młodzieżowej Rady Miasta Pieka-

ry Śląskie. Ambasador projektu Obywatelska 
Inicjatywa Uchwałodawcza 2.0. 
Aktualnie pracuję jako koordynator Biura 
Poselskiego, gdzie wykorzystuje swoje do-
świadczenie administracyjne, samorządowe 
i społeczne. Ukończyłam kursy Akademii 
Liderów, oraz szkolenia z zakresu aktywi-
zacji społeczeństwa, integracji środowiska 
młodzieżowego z senioralnym, organizacji 
eventów, działalności młodzieży w życiu 
społecznym. 
Jestem zaangażowana w pomoc dzieciom 

w nauce oraz współorganizację i wspieranie 
licznych wydarzeń w mieście: „Wywieś flagę 
w oknie”, „Zostaw 1,5% podatku w Piekarach 
Śląskich”,”Wielobój Sprawnościowy”, „Kupuj 
Lokalnie”, „Piekarskie serce z nakrętkami”, 
„Piekarska Skrzyneczka”, „Piekarska Lodów-
ka”, podarunki dla dzieci z mieszkań rodzinko-
wych, Konkurs Plastyczny „Twoje Bezpieczne 
Ferie”. 
Byłam stale dostępna dla mieszkańców, 
pomagałam rozwiązywać problemy lokalnej 
społeczności. 

W Radzie Miasta pełniłem wiele funk-
cji, m.in. Przewodniczącego Komisji Bu-
dżetowej, Wiceprzewodniczącego Rady 
Miasta. Obecnie jestem Przewodniczącym 
Komisji Rewizyjnej. 
Potrafię skutecznie zadbać o sprawy lo-
kalnej społeczności, mam wieloletnie 
doświadczenie zawodowe i samorządowe. 
Priorytetowo traktuję sprawy dot. bez-
pieczeństwa i ochrony środowiska. Byłem 
zaangażowany w organizację protestu 

zakończonego sukcesem przeciwko planom 
utworzenia składowiska niebezpiecznych 
odpadów na terenie Dąbrówki Wielkiej. 
Składane interpelacje i wnioski do budżetu 
dot. w głównej mierze remontów dróg, 
montażu luster drogowych, doświetlenia 
ulic oraz właściwego ich oznakowania. 
Angażuję się w dbałość o estetykę oraz 
renowację obiektów kultu religijnego, m.in. 
Kapliczki Św. Barbary, krzyża przydrożnego 
przy ul. Przyjaźni czy Kaplicy na Dołkach. 
Jestem jednym ze współorganizatorów Fe-

stynów Familijnych, a wsparcie oraz współ-
praca z OSP Dąbrówka Wielka, Warsztatami 
Terapii Zajęciowej, Dzielnicowym Domem 
Kultury oraz KS ORKAN przynosi mi wiele 
satysfakcji.
Powierzono mi funkcję Przewodniczącego 
Rady Programowej DDK, uhonorowano 
srebrną odznaką KS Orkan, brązowym 
medalem za zasługi dla pożarnictwa przy-
znanym przez Komendanta Głównego PSP 
oraz wyróżniono za długoletnie wsparcie 
działalności OSP Dąbrówka Wielka. 

Jestem rodowitą Piekarzanką, mam 48 lat. 
Radną Rady Miasta jestem od listopada 
2023 roku. Mimo tak krótkiej kadencji 
z zaangażowaniem brałam udział w licznych 
akcjach i inicjatywach, m.in.:” Kupuj lokal-
nie”, wsparcie dla Rodzinkowych Domów 
Dziecka w Piekarach Śląskich, opróżnianiu 
serduszek, „Zostaw 1,5% podatku w Pie-
karach Śląskich” oraz miałam przyjemność 
uczestniczyć jako przedstawicielka Rady 

Miasta w Turnieju Trzech Miast w narciar-
stwie i snowboardzie. Złożyłam również 
kilka wniosków do Prezydent Miasta.
Jestem żoną i dumną matką dwójki do-
rosłych już dzieci. Z wykształcenia jestem 
technikiem ekonomistą o specjalności 
finanse i rachunkowość, uzyskałam tytuł 
magistra zarządzania. 
W Urzędzie Miasta w Piekarach Śląskich 
pracowałam w Wydziale Edukacji dlatego 

w dużej mierze stawiam na rozwój dzieci 
i młodzieży. Obecnie pracuję w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie w Piekarach 
Śląskich. 
Od 2019 roku jestem społecznie zaangażo-
wana w Radzie Programowej DDK w Brze-
zinach Śląskich z Filią w Dąbrówce Wielkiej, 
gdzie pełnię funkcję sekretarza.

 Tadeusz Wieczorek | miejsce 1
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Jestem Piekarzanką z wyboru. Pracowa-
łam na Uniwersytecie Śląskim, w Kole-
gium Nauczycielskim w Bytomiu, byłam 
wieloletnim dyrektorem Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w By-
tomiu. 
Przez całe życie byłam związana z edu-
kacją i pracą z dziećmi, także tymi wy-
magającymi specjalnej troski. To właśnie 
dzieciom i ich potrzebom chcę poświęcić 

swoją uwagę w Radzie Miasta. 
Prywatnie jestem matką i babcią. 
Na emeryturze zajmuję się trójką wnu-
cząt: Hanią, Maćkiem i Krzysiem. Lubię 
spacery, nordic-walking i jazdę na rowe-
rze. Jestem aktywnym seniorem. 
Tematy i problemy Piekar Śląskich nie 
są mi obce. Nieraz wspierałam mojego 
syna – Krzysztofa Turzańskiego, kiedy był 
brutalnie i bezpodstawnie atakowany 

przez przeciwników politycznych. Prze-
trwaliśmy razem trudne chwile. 
Nigdy się nie poddaję. Dwukrotnie po-
konałam raka, nie zamierzam siedzieć 
w domu i przed sobą mam kolejne wy-
zwanie – reprezentowanie seniorów 
w Radzie Miasta. Myślę, że jest jeszcze 
wiele do zrobienia i nasza grupa wiekowa 
także musi mieć coś do powiedzenia. 

Nazywam się Piotr Dłubak. Jestem ojcem 
Ady i mężem Justyny. Uwielbiam łowić ryby 
i spędzać czas nad morzem. Jestem nauczy-
cielem i wykładowcą języka angielskiego, 
prowadzę szkołę językową - Centrum Języ-
ków Obcych Big Apple. Od 10 lat pracuję 
w Zespole Szkół nr 1. Moje plany na kaden-
cję. Pozycja pierwsza to inwestycja w infra-
strukturę budynku Zespołu Szkół nr 1.
- Po pierwsze generalny remont wszystkich 
toalet!

- Po drugie ocieplenie budynku i wykonanie 
nowoczesnej elewacji.
- Po trzecie wymiana wszystkich elementów 
urządzeń grzewczych.
- Po czwarte remont sali gimnastycznej.
- Po piąte stworzenie parkingu dla nauczy-
cieli oraz uczniów za budynkiem szkoły.
- Po szóste zadbanie o godziwe wynagro-
dzenie pracowników obsługi i zwiększenie 
ilości etatów.
To jest moja Szóstka dla ZS1!
Kolejne punkty mojego programu:
- Promowanie różnorodności i równości 

wśród uczniów i nauczycieli poprzez progra-
my integracyjne i szkolenia antydyskrymi-
nacyjne.
- Wspieranie rozwoju zawodowego uczniów 
poprzez programy stażowe, praktyki i kursy 
przygotowujące do rynku pracy.
- Dalszy rozwój kooperacji między ZS1 i: 
Akademią WSB, Uniwersytetem
WSB MERITO, Zakładem Karnym w Wojko-
wicach, MPL w Pyrzowicach.
Promowanie i wspieranie Piekarskiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku.

Całe życie mieszkam w Piekarach Śląskich. 
Tu się uczyłam, a po maturze podjęłam 
pierwszą pracę w księgowości. Zawodo-
wo realizowałam się m.in. jako nauczyciel 
w jednej z piekarskich Szkół Podstawowych, 
a następnie jako fakturzystka w hurtowni. 
Prowadziłam również własną działalność 
handlową w naszym mieście, co pozwoliło 
mi nabyć doświadczenie zarządcze. 
Kilka lat w Uniwersytecie Trzeciego Wieku, 

następnie działając jako wiceprezes Sto-
warzyszenia UTW, a obecnie jako prezes 
Stowarzyszenia FOTO AKADEMIA. Od roku 
jestem członkiem Rady Konsultacyjnej 
w Związku Gmin I Powiatów Subregionu 
Centralnego Województwa Śląskiego re-
prezentując nasze miasto. W mojej małej 
społeczności jaką jest Wspólnota Miesz-
kaniowa, którą zamieszkuję dbam o zieleń 
i mini ogródek, który cieszy mieszkańców 

każdego dnia. Jestem autorem kilku projek-
tów inwestycyjnych składanych w ramach 
Budżetu Obywatelskiego oraz projektów 
w ramach Inicjatywy Lokalnej. Wśród nich 
znalazła się zrealizowana wystawa z cyklu,, 
Cztery Pory Roku w fotografii”.
Moją pasją jest fotografia, podróże z pie-
karskim MCiTem, muzyka, teatr. Świetną 
formą rekreacji jest dla mnie pilates. 

Dzisiaj staję przed Wami z dumą i gotowo-
ścią do reprezentowania naszej lokalnej 
społeczności. Doświadczenie zawodowe 
w międzynarodowych korporacjach pozwa-
la mi śledzić zmieniający się świat. Jestem 
świadomy współczesnych wyzwań i chcę 
działać, aby nasze miasto rozwijało się 
zgodnie z duchem czasu. 
Pragnę aktywnie uczestniczyć w życiu spo-
łecznym! Organizacja wydarzeń i eventów 

to moje hobby, które chciałbym przełożyć 
na większą skalę. Mam doświadczenie 
w dziedzinie logistyki. Moje studia informa-
tyczne dają mi unikalną perspektywę, jak 
technologia może służyć rozwojowi naszej 
społeczności. Wiem, co to znaczy troszczyć 
się o swoje przedsiębiorstwo i wspierać 
lokalną gospodarkę. 
Proponuję organizację czasu wolnego dla 
dzieci, młodzieży i dorosłych poprzez wyda-

rzenia! Nasi seniorzy zasługują na szacunek 
i wsparcie. Planuję inicjatywy, które będą 
skierowane na poprawę jakości ich życia. 
Działać będę na rzecz poprawy standardów 
edukacyjnych. 
Obiecuję transparentność i otwarty dialog. 
Wasze opinie są dla mnie kluczowe, dlate-
go chcę stworzyć platformę do regularnych 
konsultacji społecznych. 

Jestem rodowitą piekarzanką. Od urodze-
nia mieszkałam w Dąbrówce Wielkiej- Doł-
kach, 
a od 10 lat w centrum Piekar Śląskich. Pry-
watnie jestem mężatką i szczęśliwą matką 
17 -letniego Kacpra i 5-letniej Matyldy. 
Jestem absolwentką Uniwersytetu Śląskie-
go. Od 23 lat pracuję w zawodzie nauczy-
ciela, Od zawsze bliskie mi są potrzeby 
dzieci i młodzieży, o które dbam nie tylko 

ucząc, ale również organizując im czas wol-
ny w czasie wakacji, wspierając ich w reali-
zacji planów, przedsięwzięć i marzeń. 
Przez lata pracy współorganizowałam wiele 
konkursów, imprez, wyjazdów, pikników dla 
uczniów, ich rodziców i dziadków. Podej-
mowałam działania na rzecz rozbudzania 
świadomości obywatelskiej i społecznej 
wśród najmłodszych. Jestem współautorką 
projektów budżetu obywatelskiego. 

Jestem osobą empatyczną z dużym optymi-
zmem, którym staram się zarażać otaczają-
cych mnie ludzi. Moją energię chciałabym 
przełożyć na działalność na rzecz społecz-
ności Piekar Śląskich. 
Moje priorytety to oczywiście edukacja, 
dzieci i młodzież oraz poprawa infrastruk-
tury miejskiej w tym dróg, chodników 
i oświetlenia. 
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